
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 2 / 99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ.  86/99                                               
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
"Εγκριση ανάθεσης αρμοδιοτήτων στα Τοπικά 
Συμβούλια και διοικητική εξυπηρέτηση των 
πολιτών" 

 
       Σήμερα 1 Φεβρουαρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 15:00 και 
σε συνέχεια διακοπείσας συνεδρίασης στις 2 Φεβρουαρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας 
Τρίτη και ώρα 08:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   ημερομηνία 
28-1-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους συμβούλους, τους 
δημαρχιακούς  παρέδρους και τον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία αφού 
επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  33  μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Μ. Ποτουρίδης                    Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης     
3. Δ. Ταχματζίδης     
4. Μ. Γαβρίδης     
5. Κ. Πουλασουχίδης    Απόντες Δημαρχιακοί 
6. K. Aσλάνογλου    Πάρεδροι 
7. Α. Δελαβερίδης     
8. Δ.  Πέτκος  ΣΗΜΕΙΩΣΗ:Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 17/99 απόφασης προσήλθε 
9. Κ. Κόλβατζης  ο κ. Λ. Τσαβδαρίδης. 

10. Ε.  Λελεκάκης  Κατά  τη  συζ/ση  της υπ’ αριθ. 18/99 απόφ. αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 
11. Κ. Γκαβαϊσές  Κατά τη  συζήτηση  της υπ’ αριθ.  53/99  απόφ. αποχώρησε ο κ. Ν. Χαμαλής. 
12. Κ.  Βαφείδης  Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 83/99 απόφ. αποχώρησε ο κ. Κ. Κόλβατζης. 
13. Γ. Ουρσουζίδης  Κατά  τη    συζ/ση  της       υπ’  αριθ. 84/99       απόφ.      αποχώρησε ο κ.  Σ.  
14. Ν. Χαμαλής  Παναγιωτίδης. 
15. Σ. Γεωργιάδης  Κατά  τη    συζήτηση  της  υπ’     αριθ.  86/99     απόφασης  αποχώρησε ο κ. Ι.  
16. Ι.  Τριανταφυλλίδης  Κουρουζίδης και  προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Κουρουζίδης και Κ. Κόλβατζης.. 

17. Π. Πιτούλιας  Μετά τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.  86/99  απόφασης  αποχώρησαν  οι  κ.κ  Χ. 

18. Α. Κεσίδης  Σκουμπόπουλος,      Χ.  Γεωργιάδης,     Β.   Γιαννουλάκης,   Σ.  Παναγιωτίδης, 
19. Α. Σουμελίδης  Λ.   Τσαβδαρίδης,   Θ.   Σιδηρόπουλος    Ε.    Λευκοπούλου,   Ι.Ακριβόπουλος 
20. Α. Ταραλάς  Μ.   Τσαμήτρου  –  Καραχατζή     και   ο      δημαρχιακός      Πάρεδρος    Χ. 
21. Χ.  Σκουμπόπουλος  Χ. Μουτσιόπουλος. 
22. Χ. Γεωργιάδης  Στη συνέχιση της διακοπείσας συνεδρίασης της  2-2-1999  απουσίαζαν οι  κ.κ. 
23. Β. Γιαννουλάκης  Χ.  Σκουμπόπουλος,  Χ.   Γεωργιάδης,  Β.  Γιαννουλάκης,  Σ.   Παναγιωτίδης, 
24. Σ.  Παναγιωτίδης  Λ.   Τσαβδαρίδης,  Θ.  Σιδηρόπουλος,  Ε.   Σοφιανίδης,   Ε.    Λευκοπούλου, 
25. Λ. Τσαβδαρίδης  Ι.   Ακριβόπουλος,   Μ.   Τσαμήτρου   –   Καραχατζή,    Ε.   Κουκουρδής,   Γ.  
26. Θ.  Σιδηρόπουλος  Μανακούλης και ο δημαρχιακός Πάρεδρος Χ. Μουτσιόπουλος. 
27. Ε. Σοφιανίδης  Κατά τη   συζήτηση   της   υπ’   αριθ. 87/99 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ Κ. 
28. Ε. Λευκοπούλου  Κόλβατζης, Ν. Χαμαλής και Π. Πιτούλιας. 
29. Ι. Ακριβόπουλος   
30. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   
31. Ε. Κουκουρδής   
32. Γ. Μανακούλης   
33. Π. Αγαθαγγελίδης   

 
 
 
 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 52ο θέμα της ημερήσιας διάταξης είπε στο 
συμβούλιο ότι μαζί με την πρόσκληση του Δημοτικού Συμβουλίου έχετε πάρει ένα σχέδιο που 
αποτελεί κείμενο εργασίας προκειμένου να διευκολυνθείτε στις τοποθετήσεις σας. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Δήμαρχος :Μαζί με την πρόσκληση στάλθηκε και ένα σχέδιο, που αποτελεί κι ένα κείμενο 
εργασίας και επί αυτών εάν υπάρχουν διευκρινιστικές ερωτήσεις, θα απαντήσω και να προχωρήσει 
το Σώμα, στην κατ' ουσίαν συζήτηση του θέματος. 
 Πρόεδρος : Υπάρχουν ερωτήσεις; 
 Αγαθαγγελίδης :Θα ήθελα να διευκρινίσει ο κ. Δήμαρχος την έννοια κείμενο εργασίας. Ή 
είναι εισήγηση αυτός ο κανονισμός και είναι κανονισμός ή δεν είναι.Όσον αφορά  τώρα για το αν 
επρόκειτο για  κείμενο εργασίας, είναι η 2η ερώτηση γιατί σαν κείμενο εργασίας έπρεπε  νάρθει σε 
άλλη διαδικασία, τάχουμε πει αυτά και  τον Μάη, στη διαδικασία του να περάσει απ' τη δημαρχιακή 
επιτροπή. Και η ΔΕ έπρεπε να εισηγηθεί τον κανονισμό αυτό στο ΔΣ. Γιατί δεν εφαρμόζεται 2η 
φορά τώρα η σχετική διάταξη του νόμου; 
 Κουκουρδής :Θάθελα να κάνω μερικές ερωτήσεις στο Δήμαρχο, σχετικά με τα ποσά που θα 
δοθούν για το τεχν. πρόγραμμα για το κάθε δημοτ. διαμέρισμα. Τι ποσά θα δοθούν για κάθε 
δημοτικό διαμέρισμα γιατί δεν το γνωρίζουμε. Ένα άλλο ερώτημα, στο άρθρο 12 στην παρ.4  στο γ', 
για τη χορήγηση των παρακάτω πιστοποιητικών οι κάτοικοι  των δημοτ. διαμερισμάτων μπορούν 
ν'απευθύνονται είτε στα κατ/μα των δημ. διαμ/των τους είτε στο κεντρικό δημ. κατ/μα. Για το 
διαμέρισμα του  δ.δ. Αμμου θα εξυπηρετείτε από την Αγ. Βαρβάρα. Μπορούν αυτά τα 
πιστοποιητικά να τα υπογράφουν μόνο οι γραμματείς; ή μπορούν να τα υπογράφουν και οι πρόεδροι; 
Επίσης πάλι άλλο ερώτημα έχω στην παρ. 5, εάν και σ΄αυτή την περίπτωση  μπορούν  να τα 
υπογράφουν και οι πρόεδροι ορισμένα  πιστοποιητικά που νομίζω  δεν μπορούν να τα υπογράφουν 
οι γραμματείς. Αυτές οι ερωτήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :κ. Πρόεδρε, στην αρχή  της ημερήσιας διάταξης, έθεσα μερικά ερωτήματα. 
Απαντήσεις δεν πήραμε. Ο κ.  Δήμαρχος θέλησε να υποβαθμίσει την ερώτηση με τις υπουργικές 
αποφάσεις που  έθεσε, λέγοντας παράγρ. και άρθρο και αποκαλώντας ή λέγοντας ότι λειτουργώ ως 
υπηρεσιακός παράγων. Οι υπουργικές  αποφάσεις που προβλέπονται στα άρθρα αυτά, είναι 
σημαντικές για τη συγκρότηση του κανονισμού αυτού. Π.χ. μπορεί να μας απαντήσει έστω και 
τώρα, του κάνουν διευκρινιστικές ερωτήσεις, πως θα αμείβονται οι  πρόεδροι των τοπ. συμβ. Είναι  
η παρ. 8 του άρθ. 4 του νόμου του Καποδίστρια. Εκδόθηκαν οι άλλες τελικά  υπουργικές  
αποφάσεις; Ναι ή όχι; Εάν δεν εκδόθηκαν πως προχώρησε στη σύνταξη αυτού του κανονισμού που 
θα τοποθετηθώ μετά. Ρώτησα αν υπάρχουν ιδρύματα, νομ. πρόσωπα στις πρώην Κοινότητες. Και αν 
υπάρχει συμμετοχή σε συνδέσμους. Απάντηση δεν  πήρα και επ' αυτού. Ρώτησα αν κλείσαν τα 
βιβλία την ημερομηνία που προβλέπεται. Συγκεκριμένη απάντηση, δεν πήρα επ' αυτού. Γιατί 
βιαζόμαστε  τόσο πολύ να κάνουμε αυτόν τον κανονισμό, όταν προβλέπεται από τον Νόμο σ' έξι 
μήνες; 
 Πρόεδρος :Ορίστε κ. Δήμαρχε. 
 Δήμαρχος :Κάθε εισήγηση όταν έχει την μορφή ενός κειμένου για την διαμόρφωση μιας 
απόφασης του ΔΣ ταυτόχρονα αποτελεί και ένα  κείμενο εργασίας, διότι αυτό αποτελεί 1 πρόταση η 
οποία τελεί υπό τροποποίηση, υπό κατάργηση, υπό έγκριση ή μη έγκριση, από εσάς που είστε το 
κυρίαρχο σώμα. Μ΄αυτή την έννοια   είναι κείμενο εργασίας. Μας απασχόλησε ιδιαίτερα το γεγονός 
εάν θα έπρεπε να εφαρμοστεί η διαδικασία του άρθρου 37 ή όχι, όπου ο  νόμος καθορίζει τις  
κανονιστικού χαρακτήρα πράξεις,  περιορίζοντάς τες σε 1 συγκεκριμένη αναφορά. Παράλληλα ο 
νόμος 2539 εξουσιοδοτεί, ως νεώτερη διάταξη και μάλιστα πάρα πολύ εξειδικευμένη σ' ότι αφορά 
τη μεταβίβαση αρμοδιοτήτων, θεσπίζει  απευθείας απόφαση του ΔΣ με αυξημένη πλειοψηφία στα 
σημεία αυτά τα οποία ορίζει. Οι κανονιστικού χαρακτήρα διατάξεις και η προσθήκη αυτή έγινε με 
τον 2539 αλλά έγινε σε άλλο άρθρο που αφορά άλλα θέματα και αυτή ακριβώς η λογική διάσταση, 
τείνει και οδηγεί τόσο το υπουργείο, όσο και εμάς που τον ερμηνεύουμε ότι την αρμοδιότητα 
θέσπισης, ουσιαστικά της μεταβίβασης αρμοδιοτήτων ή όχι και σε ποιους τομείς, καθώς και τα 
ζητήματα της διοικητικής εξυπηρέτησης των πολιτών, να καθορίζονται με απόφ. του ΔΣ χωρίς την 
διαδικασία την οποία προβλέπει το άρθρο 37, όπως τροποποιήθηκε του κώδικα. 
 Αυτή είναι ακριβώς  και γι' αυτό ήρθε εδώ, διότι αλλιώς θα πήγαινε στη ΔΕ. 
 Κε Κουκουρδή βάλατε τρία ζητήματα και θέλω να γίνω πάρα πολύ σαφής. Στην αρχή όταν 
συντασσόταν η ημερήσια διάταξη, είχα ζητήσει από τον πρόεδρο να συμπεριλάβει κι αυτό το 



ζήτημα, του ύψους χρηματοδότησης σε τεχν. έργα, του κάθε τοπ. συμβ. Επειδή όμως πέρα απ' αυτά 
που είπε ο κ. Σκουμπόπουλος, εξήγησα προηγουμένως  ότι   το πόσο θα δοθεί ή το πόσο μπορεί να 
καθοριστεί   σαν πλαφόν, θα ήτανε για να το καθορίσουν αυτό κρίσιμο, αυτό που αποφασίσαμε πιο 
μπροστά για τα συνοικιακά συμβούλια, γι' αυτό ακριβώς , δεν ήρθε τώρα σ' αυτό το συμβούλιο, θα 
έρθει  την επόμενη Δευτέρα,  αλλά  μέχρι τότε  θα υπάρξει και μία συνεργασία . Δική μου με όλα τα 
τοπικά συμβούλια για να δούμε λιγάκι πως είναι ειδικότερα  πια η κατ/ση σε κάθε τοπικό 
συμβούλιο, πως παρουσιάζονται αυτές οι ανάγκες, πόσο πιεστικές είναι, ούτως ώστε να 
διαμορφώσουμε μία πρόταση για το επόμενο ΔΣ, που να είναι και ρεαλιστική και να ανταποκρίνεται 
κατά το δυνατόν στις ανάγκες όπως μπαίνουν επιτακτικά τουλάχιστον από κάποια τοπικά συμβούλια 
θα πρέπει να έχουμε  όλοι υπόψιν μας , ότι όλοι εσείς, μαζί μ' εμάς, εμένα και τις υπηρεσίες του 
Δήμου, χαράζουμε κάποιους δρόμους, που δεν έχουμε εμπειρία και  που πρώτη φορά τους 
περπατάμε. Ενδέχεται σε κάποια πράγματα να κάνουμε και υπερβολές, ενδέχεται πολλές φορές να 
ψειρίζουμε ζητήματα που ίσως στην πορεία θα μάθουμε να μην τα ψειρίζουμε. Αναγκαστικά λοιπόν 
θα πάμε προσεκτικά, γι΄αυτό δεν έφερα ζήτημα σ΄αυτό το ΔΣ, την επόμενη Δευτέρα όμως, θα είναι 
για να μπορέσετε κι εσείς εγκαίρως , μέσα στην άλλη βδομάδα να καθορίσετε πια στα πλαίσια αυτά 
1ον τι θα βάλετε εσείς, και μετά να  γνωστοποιήσετε στο ΔΣ και τις υπόλοιπες ανάγκες για να δει πια 
το ΔΣ πως θα προβεί στη σύνταξη του τεχν. προγράμματος και με ποια ιεράρχηση. Σε ότι αφορά 
τώρα, δεν έγινα σαφής; 
 Κουκουρδής : να ρωτήσω κάτι. Επειδή μέχρι τη Δευτέρα είπατε, θα μας απαντήσετε. 
 Δήμαρχος :Τη Δευτέρα θάχουμε ξανά ΔΣ. την Πέμπτη θα συναντηθούμε εμείς. 
 Κουκουρδής :Επειδή την Παρασκευή θα υποβάλλουμε τις  προτάσεις, δεν θα προλάβουμε 
…. 
 Δήμαρχος :Ας πάνε οι προτάσεις λίγο μετά. Την Πέμπτη θα έχουμε, μόλις γυρίσω από την 
Αθήνα μία συνάντηση με κάθε ένα τοπ. συμβούλιο, για να έχω κι εγώ μία πρόταση προς το ΔΣ που 
να μην τη βγάλω από μόνος μου. Να βγεί μέσα από το πώς παρουσιάζονται οι επιτακτικές ανάγκες 
στα τοπικά  συμβούλια  Σε ότι αφορά το άρθρο 4 και το άρθ. 5. Ναι στο άρθρο 12. Αυτό θα ήθελα 
να το δείτε, σε σχέση με το προηγούμενο άρθρο που είναι το άρθ.  7 που είναι ουσιαστικά μία 
πρόταση για μεταβίβαση αρμοδιοτήτων στα τοπ. συμβούλια και στους  προέδρους των τοπικών 
συμβουλίων. Υπάρχουν 3 ενότητες πιστοποιητικών. Προσέξτε λιγάκι κ. Κουκουρδή γιατί αλλιώς  δε 
θα το κατανοήσετε. Η μία ενότητα πιστοποιητικών είναι αυτή που μπορεί να πάρει ένας δημότης  
των Ασωμάτων είτε από το τοπικό συμβούλιο και είναι μία σειρά πιστ/κά, γεννήσεως   κλπ, είτε από 
το Δημαρχείο. Στο Δημαρχείο πάγια τακτική για τη χορήγηση αυτών των πιστ/κών είναι κάθε χρόνο 
ο  Δήμαρχος  δι' αποφάσεως δικής του, εξουσιοδοτεί συγκεκριμένο υπάλληλο και τον  αναπληρωτή 
του, για την υπογραφή αυτών των πιστ/κών. Το ίδιο θα κάνει και με αυτούς πλέον τους δημ. υπαλ. 
που θα καθοριστούν να  υπογράφουν εκεί. Άρα γι αυτά τα πιστοποιητικά δεν  χρειάζεται ούτε ο 
Δήμαρχος, ούτε ο πρόεδρος του τοπικού συμβουλίου να  τον ψάχνουμε για να υπογραφεί, για να 
εξυπηρετηθεί ο δημότης. Μία ενότητα  έτσι. Υπάρχει μία 2η ενότητα πιστ/κών, η οποία χορηγείται η 
αρμοδιότητά της αποκλειστικά στον πρόεδρο   του τοπ. συμβουλίου. Αυτού του είδους τα πιστ/κά 
δεν έχει δικαίωμα να τα υπογράψει, ούτε ο υπάλληλος που θα υπηρετεί εκεί, ούτε καν πλέον ο 
Δήμαρχος. Θα έχει δικαίωμα να τα υπογράψει ο Δήμαρχος, μόνον εάν απουσιάζει και ο πρόεδρος 
του τοπικού συμβουλίου και ο αναπληρωτής του. Μόνο σ' αυτή την περίπτωση. Άρα εδώ έχουμε μία  
μεταβίβαση αρμοδιότητας, αποκλειστικά στους προέδρους των τοπ. συμβ. Μη σας μπερδεύει η 
επανάληψη των πιστ/κών, της παρ. 4 γ και 5, απλώς ήθελα να τονίσω την αυτονόητη εκ του νόμου 
υποχρέωση ότι ο Δήμαρχος γι αυτά τα πιστοποιητικά υποχρεούται να εκδώσει απόφαση 
εξουσιοδότησης του δημοτικού  υπαλλήλου. Για να εξυπηρετείται. Εγινα σαφής; Όχι. Τι δεν 
καταλάβατε;    
 Κουκουρδής :  κ.Δήμαρχε άλλο ήταν το ερώτημά μου. Είπα μπορούν να τα υπογράφουν και 
οι πρόεδροι; 
 Δήμαρχος :  Όχι δεν χρειάζεται. Ο δημοτικός υπάλληλος απευθείας. 
 Κουκουρδής :Θα υπάρχει πρόβλημα όμως, διότι ο δημ. υπάλ. που θα έρχεται 2-3 φορές και 4 
φορές την εβδομάδα, δεν γνωρίζουμε τον κανονισμό ακόμα εργασίας σε κάθε τοπικό δημ. 
διαμέρισμα, θα υπάρχει πρόβλημα, όταν δεν θα υπάρχει ο υπάλληλος, να μπορεί να το υπογράφει ο 
πρόεδρος του τοπ. συμβουλίου. 
 Δήμαρχος :Όχι και να σας εξηγήσω γιατί. Διότι ο υπάλληλος έχει μία αυξημένη υποχρέωση 
και ευθύνη, αυτά τα πράγματα όχι απλά να τα βγάζει απ' το  computer , να τα ελέγχει κιόλας, κι αυτό 



το νόημα θα έχει αύριο και θα ξέρουμε ότι αυτά  τα πιστοποιητικά, δεν υπάρχει σύγχυση, έκανε 
έλεγχο ο υπάλληλος και αυτός έχει την ευθύνη που βάζει την υπογραφή αντί του Δημάρχου. Αλλως 
θα έπρεπε εσείς να ελέγχετε αυτό που γράφεται στο computer, γιατί μπορεί να  γίνουν και λάθη. 
Καταλάβατε  λοιπόν γιατί δεν μπορεί να γίνει αυτό; 
 Κουκουρδής :Το κατάλαβα κ. Δήμαρχε, αλλά υπάρχουν μερικά πιστ/κά που δεν μπορεί να τα 
υπογράψει ο υπάλληλος. Και να σας πω μερικά πιστ/κά; Μήπως έχει γίνει και κάποιο λάθος. 
Βεβαίωση για αγροτ. άδειες σε στρατευμένους. Ρωτάω αν μπορεί να το υπογράψει κι ο πρόεδρος 
(στην παρ. 5 του άρθρου 12 οι δημοτικοί υπάλληλοι  που με απόφ. του Δημάρχου κατά την παρ. 2 
του παρόντος άρθρου, εργάζονται στα κατ/τα των δημοτικών διαμ/των για την εξυπηρέτηση των 
κατοίκων τους, υπογράφουν και χορηγούν τα παρακάτω  πιστοποιητικά και βεβαιώσεις. Δηλ.  
μπορεί να δώσει μία βεβαίωση ο δημ. υπάλληλος για το αν είναι κάποιος  αγρότης για να πάρει την 
αγροτική άδεια που είναι στρατευμένος; Νομίζω πως έχει γίνει κάποιο λάθος εδώ. Μερικά πιστ/κά 
έπρεπε να ήταν στις αρμοδιότητες του προέδρου και όχι στις αρμοδιότητες του δημ. υπαλλήλου. 
 Δήμαρχος :Σαν ποια λέτε; 
 Κουκουρδής :Στο άρθ. 12 παρ. 5, τα πιστοποιητικά …. 
 Δήμαρχος :Για ποιο πράγμα δεν μπορεί να το υπογράφει ο υπάλληλος.Ποια τη βεβαίωση 
κατοικίας; 
 Δήμαρχος :Ποια τη βεβαίωση κατοικίας; 
 Κουκουρδής :Τη βεβαίωση κατοικίας. Ο υπάλληλος που θα είναι στο δήμο κι έρχεται 2-3 
φορές σε κάποιο δημ. διαμέρισμα, θα γνωρίζει αν είναι μόνιμος κάτοικος του χωριού, για να πάρει 
τις αγροτ. άδειες ο στρατεύσιμος; 
 Δήμαρχος :Αυτά προκύπτουν 1ον από πιστ/κά που προσκομίζουν υποχρεωτικά από τον 
αρμόδιο αγροτ. σύλλογο δεν είναι έτσι η διαδικασία και 2ον εάν ο γραμματέας ο παλιός, ας πούμε 
μίας κοινότητας ή ενός χωριού, δεν έχει και προσωπική γνώση που δεν μπορεί να την έχει ο 
δήμαρχος συνολικά, ποιος θα την έχει; 
 Κουκουρδής :Θα την έχει ο πρόεδρος του δημοτικού διαμ/τος. 
 Δήμαρχος :Δεν είναι παράλογο αυτό που λέτε, διαμορφώστε μία πρόταση εάν θα έχουν αυτές 
τις αρμοδιότητες κι αυτοί οι πρόεδροι. 
 Κε Σκουμπόπουλε, για τη σύνταξη του κανονισμού αυτού, δεν παίζει ρόλο, ούτε είναι 
διάσταση αυτή, ούτε περιλαμβάνεται σ' αυτή την απόφ., το πώς θα αμείβεται ο πρόεδρος του 
τοπικού συμβουλίου.  Αυτό δεν μπορεί να αποτελεί μέρος της δικής μας απόφασης, διότι εκ του 
νόμου θα καθοριστεί με απόφαση υπουργική. 
 Σκουμπόπουλος :Εκ του νόμου θα καθοριστεί με απόφαση; Αυτό ρωτήσαμε ,βγήκε; 
 Δήμαρχος :Πέστε μου λοιπόν κ. Σκουμπόπουλε ,  καταλάβατε ότι μου κάνετε διευκρινιστικές 
ερωτήσεις. Γιατί να ψηφιστεί ο κανονισμός αυτός τώρα, όταν δεν βγήκε η απόφαση όταν έχει 
καθοριστεί το ποια θα είναι η αποζημίωση ή τα έξοδα κίνησης όπως ονομάζονται του προέδρου. 
Καμμία σχέση δεν έχουμε. 
 Ιδρύματα, νομικά πρόσωπα, μα εσείς μου κάνατε ερώτηση πιο μπροστά γιατί δεν φέραμε και 
το ΔΣ των μαρμάρων όταν υπάρχει σχετική διάταξη. Σας είπα λοιπόν, αν κλείσαν τα βιβλία. 
Αρμόδιος να καθορίσει τα διοικητικά όρια είναι ο δ/ντής της περιφέρειας. Ο Γενικός Γραμματέας 
της περιφέρειας  είναι χωριστοί οικισμοί με χωριστά διοικητικά όρια, αυτά καθορίζει και ο νόμος, 
αυτά ακριβώς τα διοικητικά όρια καθορίζονται και μέσα από τον ίδιο τον κανονισμό. Εάν από κει 
και πέρα υπάρχει αμφισβήτηση ορίων μεταξύ των οικισμών, υπάρχει η προβλεπόμενη διαδικασία 
που δεν έχει. Σας ευχαριστώ κ. Σκουμπόπουλε αλλά μέχρι τώρα αδιάβαστος  μάλλον εσείς πιάνεστε. 
 Επιτρέψτε μου, διότι με προσβάλλατε και θα έπρεπε να σας κάνω αυτή τη φιλοφρόνηση. 
Τώρα γιατί βιαζόμαστε; διότι κ. Σκουμπόπουλε οι 6 μήνες αφορούν εκείνους τους Δήμους οι οποίοι 
συνενώθηκαν από Κοινότητες, προσπαθούν να βγάλουν μία άκρη, προσπαθούν να συμμαζευτούν 
εμείς δεν έχουμε κανέναν απολύτως λόγο να καθυστερούμε, εκτός και αν η καθυστέρηση, είναι 
επιθυμητή από κάποιους. Εμείς  όμως  πρέπει να τελειώσουμε αυτά τα πράγματα, να έχουμε τις 
προτάσεις των τοπικών συμβουλίων, να κάνουμε το τεχνικό πρόγραμμα, να ετοιμάσουμε τις μελέτες 
να δημοπρατήσουμε. Δε θα τα κάνουμε αυτά τα πράγματα τον Σεπτέμβρη. 
 Πρόεδρος :Τοποθετήσεις. 
 Σκουμπόπουλος :Θα ήθελα ν'αποσύρει την πρόταση ο κ. Κουκουρδής και να τοποθετηθώ 
μόνο εγώ σε όλο το θέμα του καν/σμού και να κάνω χρήση του 12 λέπτου. Εκτός εάν κρίνει το ΔΣ 



διαφορετικά για να διευκολύνω σε σωστή απόφαση του σώματος. Παραταύτα θα είμαι πολύ 
σύντομος στο 7λεπτο και θα πω την άποψή μου. 
 Κοι συνάδελφοι, προχειρότητα, δουλειά στο γόνατο, δεν ξέρω ποιοι επεξεργάστηκαν αυτό το 
κείμενο εργασίας, όπως το ονόμασε ο κ. Δήμαρχος, αν και επάνω λεει κανονισμός συγκρότησης και 
λειτουργίας τοπικών συμβουλίων, παρέδρων και λαϊκών συνελεύσεων. Ορος αδόκιμος. Δεν είναι 
μόνο που είναι ο Δήμος Βέροιας ανέτοιμος στο θέμα του Καποδίστρια, είναι και το υπουργείο. Δεν 
εκδόθηκαν κ. συνάδελφοι πολλές υπουργικές αποφάσεις, για να λειτουργήσει ο νόμος Καποδίστρια, 
ο ενιαίος Δήμος της Βέροιας. Ο κ. Δήμαρχος αμφιβάλλω αν είδε και ποιες είναι αυτές οι υπουργικές 
αποφάσεις. Δεν ήταν μόνο για τα χρήματα που θα παίρνουν οι πρόεδροι των τοπικών συμβουλίων 
αλλά είναι κ.α. πολλά. Γεωγραφικά όρια των δημοτικών διαμερισμάτων. Δεν προκύπτουν από 
πουθενά στην Αγ. Βαρβάρα, στ' Ασώματα, στην Αμμο. Πριν όμως μπω στις λεπτομέρειες, πρέπει να 
ξεκαθαρίσω και να γίνει κατανοητό από τους συναδέλφους ότι αυτός ο κανονισμός είναι μία 
αντιγραφή του κανονισμού λειτουργίας των συνοικιακών συμβουλίων, των διατάξεων του νόμου 
του Καποδίστρια, που μεταβιβάζει ο ίδιος ο νόμος αρμοδιότητες στα τοπικά συμβούλια και τίποτε 
παραπάνω. 
Κατά τη γνώμη μου, το βασικό λάθος που έκανε ο εισηγητής αυτού του κανονισμού είναι το εξής, 
πουθενά δεν προβλέπεται αυτός ο κανονισμός από τον Καποδίστρια. Κοι συνάδελφοι 2 είναι τα 
θέματα που συζητούμε σήμερα. Το 1ο είναι η μεταβίβαση αρμοδιοτήτων στα τοπικά συμβούλια και 
το άλλο είναι η  διοικ/κή εξυπηρέτηση των πρώην τοπικών συμβουλίων. Αυτά τα δύο  πράγματα 
είναι ξεχωριστά. Δεν μπορούν να τσουβαλιαστούν μέσα σ' ένα κείμενο. Αδόκιμο πέρα για πέρα. 
Μεταβίβαση αρμοδιοτήτων. Ποιες αρμοδιότητες άραγε μεταβιβάζει ή θέλει ο εισηγητής να μας πει 
ότι μεταβιβάζει; Τις σύμφωνες γνώμες; Ετσι τα θέλουμε τα  τοπικά συμβούλια κοι συνάδελφοι; Να 
τους ρωτούμε να συμφωνούν κι εμείς εδώ ν΄αποφασίζουμε; Γιατί δεν μεταβιβάζουμε  αρμοδιότητες 
συντήρησης, δικτύων ύδρευσης αποχέτευσης, έργων κλπ. Γιατί δεν δίνουμε αυτές  τις αρμοδιότητες 
στους προέδρους  των τοπικών  συμβουλίων ή στα ίδια τα τοπικά  συμβούλια. Όργανα λεει  
τηςδημοτικής  αποκέντρωσης. Ακουσον άκουσον. Να η δημ. αποκέντρωση είναι μία έννοια. Οργανα 
θα ήθελε ο συντάκτης να πει του δημοτικού διαμερίσματος, όχι της δημοτικής αποκέντρωσης.  Εγινε 
κατανοητό αυτό και από τους νομικούς πιο εύκολα πιστεύω. Τοπικά συμβούλια, αρμοδιότητες 
λειτουργίας, αριθμός  μελών, μα δεν χρειάζεται να μπουν εδώ μέσα σ' αυτόν τον  κανονισμό. Αυτά 
προβλέπονται απ' το νόμο, για ποιο για το θεαθείναι μπήκαν αυτά εδώ μέσα, για να δείξουμε ότι κάτι 
κάναμε. Ότι δώσαμε αρμοδιότητες στα τοπικά συμβούλια. Τη σύνταξη σχεδίου του ετήσιου 
προϋπολογισμού του δημ. διαμερίσματος του οποίου οι δαπάνες δεν επιτρέπεται να υπερβαίνουν το 
σύνολο των πόρων του. Ακούσατε τι σας είπε κ. συνάδελφοι προηγουμένως ο κ. Δήμαρχος στα 
συνοικιακά συμβούλια. Ότι δεν έχει λεφτά να σας δώσει ότι είναι η ΣΑΤΑ, εδώ σας λεει άλλο, εδώ 
αναγνωρίζει ότι έχετε έσοδα  και σας δίνει, άρα για πού προβλέπεται η  σύνταξη σχεδίου ετήσιου 
προϋπολογισμού; Εψαξα να βρω διάταξη  και δεν βρήκα. Εκείνο που προβλέπεται είναι σχέδιο 
τεχνικού προγράμματος. Η Λαϊκή Συνέλευση των κατοίκων, οφείλει μέχρι 30/9 να καταρτίσει 
σχέδιο  με ιεραρχημένα  έργα και να τα στείλει στο Δήμο. Χωρίς να  προσδιορίσει ποσό. Τα τοπικά 
συμβούλια, η Λαϊκή Συνέλευση, τα φέρνουν στο Δήμο και  λέμε εμείς αυτά τα έργα θέλουμε. Δεν 
μπορεί κανένας, κανένα ΔΣ να σας πει όπως  βλέπω παρακάτω, έργα μέχρι 500.000. Από πουθενά 
δεν  προβλέπεται, παράνομο 100%. Μεταβιβάζεται λέει η σύμφωνη γνώμη για τις άδειες ίδρυσης 
των κατ/των,στα τοπικά  συμβούλια στα 5μελή γιατί το 3μελές δεν είναι τοπικό συμβούλιο; Την 
Αμμο την έχουμε παρατεταμένη; Και εισηγείται λεει στη ΔΕ και εντός 10 ημερών, αυτά είναι 
τεχνικής φύσεως θέματα και ξεπερνιούνται αν είναι 10, αν είναι 5, αν είναι 15. Σύμφωνη γνώμη 
παντού. Δεν θα μου φτάσει ο χρόνος να πω όσα πρέπει να πω, γιατί πιστεύω ότι αυτό το κείμενο 
πρέπει, να απορριφθεί ή ν΄αναβληθεί η συζήτησή του και (να συνταχθεί), να συσταθεί επιτροπή από 
ειδικούς συναδέλφους να πάρουμε και τις γνώμες των τοπικών συμβουλίων και να μεταβιβάσουμε 
στη συνέχεια. Έχουμε χρόνο 6 μήνες, άλλα επείγον, αλλά πρέπει να φτιάξουμε πρώτα και όχι αυτόν 
τον κανονισμό που δεν επείγει καθόλου. Εκλογή προέδρου, αρμοδιότητες λειτουργία προέδρου, μα 
δεν  προβλέπονται από πουθενά. Όπως είπα και νωρίτερα. Αυτά για την μεταβίβαση αρμοδιοτήτων. 
Αν θέλει δηλ. το Δημοτικό Συμβούλιο να  μεταβιβάσει τις αρμοδιότητες που προβλέπονται στο 
άρθρο 9. Μία απόφαση λοιπόν. Και νομοτεχνικά δεν μπορεί  να στηριχθεί αυτό το κείμενο. Πρέπει 
να υπάρχουν 2 αποφάσεις. Μία απόφαση χωριστά για την μεταβίβαση των αρμοδιοτήτων  και 
λεπτομερώς λεει ο νόμος, πρέπει να καθορίσουμε τους όρους της λειτουργίας αυτών των 
αρμοδιοτήτων. Επρεπε εδώ δηλ. να πει το κείμενο το σωστό, που έπρεπε να είναι κατά τη γνώμη 



μας, μεταβιβάζουμε στα τοπικά συμβούλια τις εξής αρμοδιότητες, πέρα από τις σύμφωνες γνώμες 
που προβλέπει ο νόμος του Καποδίστρια  Και τις παρακάτω αρμοδιότητες : 1,2,3… και θα 
ασκούνται από τους  προέδρους και τα τοπικά συμβούλια ως εξής με κάθε λεπτομέρεια για να 
ξέρουνε οι πρόεδροι και τα τοπικά συμβούλια πως θ'ασκήσουν αυτές τις αρμοδιότητες. Ο συντάκτης 
αυτού του κειμένου, ούτε χαμπάρι πρέπει να πήρε αυτή τη διάταξη, ότι πρέπει να γίνει έτσι. Και 
πάμε τώρα στη διοικητική εξυπηρέτηση των πολιτών. Λεει ο νόμος και η παραγρ. 3 του άρθρου 11 : 
διοικητική εξυπηρέτηση των πολιτών στην αρχή λεει με απόφαση του Δημάρχου η οποία 
λαμβάνεται εντός του Ιανουαρίου κάθε έτους, καθορίζεται το ωράριο εργασίας των υπαλλήλων του 
Δήμου σε δημ. διαμερίσματα και ο συνολικός εβδομαδιαίος χρόνος εργασίας τους, εντός του 
ισχύοντος εβδομαδιαίου ωραρίου εργασίας κλπ.  Θέλω να δω βγήκε αυτή η απόφαση από τον κ. 
Δήμαρχο για το ωράριο λειτουργίας; Κι αμέσως παρακάτω εδώ που είναι το καίριο και πρέπει να 
πάρουμε μία 2η απόφαση για να είμαστε ευέλικτοι είναι άλλο πράγμα να τροποποιείς κανονισμό κι 
άλλο να τροποποιείς  2 αποφάσεις. Να μην μπερδεύουμε δηλ. τα δύο πράγματα. Με την έναρξη της 
δημοτικής περιόδου το ΔΣ καθορίζει τη διαδικασία χορήγησης πιστ/κών, βεβαιώσεων κ.α. εγγράφων 
στα πλαίσια της εξυπηρέτησης των κατοίκων εντός των ορίων του δημ. διαμερίσματος στο οποίο 
διαμένουν. Πρέπει δηλ. με μία 2η απόφασή μας να καθορίσουμε αυτήν την διαδικασία χορήγησης  
των πιστοποιητικών και των λοιπών διοικητικών εγγράφων. Εάν θέλουμε να δώσουμε αρμοδιότητες  
σοβαρές στα τοπικά συμβούλια κι  όχι την χορήγηση των πιστ/κών  αυτών που απαριθμούνται. 
 Πρόεδρος :Κε Σκουμπόπουλε έχετε 1 λεπτό ακόμα. 
 Σκουμπόπουλος :Το δημοτικό διαμερίσματα της Αμμου λεει ο  αρμόδιος για τη χορήγηση 
παραπάνω  πιστ/κών είναι ο  πρόεδρος του  τοπικού συμβουλίου Αγ. Βαρβάρας. Μπα, 
παρανομούμε; έτσι  εν  ψυχρώ; Διαγράφουμε τον  πάρεδρο του  συνοικισμού  Αμμου; Γιατί; 
Βλέπετε ότι έχετε μπερδέψει τις  δύο αποφάσεις; Είναι άλλο πράγμα να μεταβιβάσουμε την 
αρμοδιότητα της υπογραφής στον πρόεδρο της Κοινότητας Τοπ. Συμβ. στον κ. Ταραλά, παράνομο 
για  να δίνει πιστοποιητικά για την Αμμο. Κι άλλο πράγμα να πούμε τον Πάρεδρο της Αμμου που 
δεν έχει κτίριο, και θα δούμε τι θα γίνει και γι' αυτό, και τι έκανε η πλειοψηφία γι' αυτά τα τοπ. 
συμβούλια που δεν έχουνε και γραμματείς αλλά και κτίρια για να στεγαστούν. Συνεχίζει πάλι το ίδιο 
πράγμα. Δεν αναφέρει πουθενά για τα Ασώματα. Τι θα γίνει στα Ασώματα, και πάλι συνεχίζει το 
ίδιο λάθος για την Αμμο και για τα' Ασώματα να μην παίρνει ξεκάθαρη θέση ή να λεει στις 
Βαρβάρες. Τελειώνοντας κ.πρόεδρε και να κάνω την πρόταση, υπάρχουν, έχω σημειώσει πάρα  
πολλές νομοτεχνικές ατέλειες, αλλά και στην ουσία πράγματα που έχουν γίνει λάθος γι αυτό και 
επιμένω στην πρότασή μου. Δεν είναι κανονισμός αυτό το πράγμα. Αλλά και δεν πρέπει να είναι 
κανονισμός. Να ξεκαθαρίσουμε να πάρουμε  2  αποφάσεις. Να τ' αναβάλλουμε  το θέμα. Να πάμε σε 
σύσταση επιτροπής, να πάρουμε τις γνώμες των Τοπικών Συμβουλίων να τους πούμε αν 
επειγόμαστε πολύ, ο νόμος προβλέπει  μέχρι εξάμηνο να μας τις δώσουν μέσα σε 1 βδομάδα ή 10 
μέρες, τα τοπ. συμβούλια και στη συνέχεια να συντάξουμε 2 αποφάσεις, όχι 1 υπό μορφή 
κανονισμού γιατί αλλιώτικα θα πέσετε σ' εκείνο που σας είπε ο κ. Αγαθαγγελίδης  ότι αν είναι 
κανονιστικού περιεχομένου  απόφαση, θα πρέπει να την επεξεργαστεί η ΔΕ. Κλείνοντας για να σας 
πούμε και τις απόψεις μας επί της ουσίας του θέματος. Εμείς διακηρύξαμε και το λέμε και θ' 
αγωνιστούμε να το περάσουμε, ζητώντας τη βοήθεια και των τοπ. συμβουλίων , για το καλό τους 
γιατί σε λίγο καιρό θα γίνουν συνοικιακά συμβούλια. Δεν άκουσαν στην προηγούμενη απόφαση οι 
συνάδελφοι και ψήφισαν όπως ψήφισαν. Καλώς, τουλάχιστον ας το κάνουν εδώ. Για να μην 
ξαναμιλάω κ. πρόεδρε. Ζητούμε τα τοπικά συμβούλια να έχουν όλες  τις αρμοδιότητες που είχαν οι 
πρώην Κοινότητες σε ότι αφορά τα διοικητικής φύσεως θέματα. Όλα να δίνονται από τον πρόεδρο 
του τοπικού συμβουλίου ο Δήμος ν΄ανοίξει κατ/μα και στην Αμμο και στ' Ασώματα.Ο Δήμος να 
στελεχώσει και την Αμμο και τα Ασώματα και την Κοινότητα Κουμαριάς, που  μαθαίνω ότι δεν έχει 
γραμματέα, με υπαλλήλους. Ζητούμε όλα τα έργα που προβλέπονται, όλες οι εργασίες που 
προβλέπονται από το άρθρο αυτό, και είναι δυνητικό για το ΔΣ μπορεί λεει το ΔΣ να δώσει, τη 
συντήρηση  και λειτουργία των εσωτερικών  δικτύων ύδρευσης κλπ. και  όλα τα άλλα που 
προβλέπονται από το νόμο να δοθούν στα τοπικά  συμβούλια και κάτι ακόμα, βλέπω  ότι 
αρμοδιότητες που παραμένουν στο Δήμο, δεν το καταλαβαίνω. Στο Δήμο με την ευρεία έννοια του 
Δήμου έχοντας μέσα και τη ΔΕΥΑΒ ή μόνο στο Δήμο ή και στη ΔΕΥΑΒ. Δηλ. δεν ξεκαθαρίζει το 
πράγμα, ποιες αρμοδιότητες θα μείνουν στο Δήμο και ποιες θα πάνε στη ΔΕΥΑΒ. Θα ενταχθούν 
δηλ. ο ενιαίος δήμος στα χωριά αυτά στη ΔΕΥΑΒ;  Τότε ας σκεφθούν τι θα ψηφίσουν οι πρόεδροι 



των τοπικών συμβουλίων και οι συνάδελφοί μας δημοτικοί σύμβουλοι. Θα επανέλθω κ. πρόεδρε εάν 
δω ότι κάτι άλλο από τη συζήτηση που θα αναπτυχθεί. 
 Κουκουρδής :Θα ήθελα να κάνω μία γενική πρόταση σχετικά με τα πιστ/κά, να τροποποιηθεί 
τουλάχιστον ως προς το σημείο της χορήγησης των πιστ/κών, νομίζω ότι πρέπει να τα υπογράφουν 
και οι πρόεδροι των δημοτικών διαμερισμάτων. Ειδικά για τα Ασώματα, εάν θα ψηφιστεί ο χρόνος 
εργασίας του κάθε υπαλλήλου, του κάθε δημοτικού υπαλλήλου, να μπορούν να τα υπογράφουν και 
οι πρόεδροι. Για την καλύτερη εξυπηρέτηση νομίζω ότι θα μπορούσαν να τα υπογράφουν και οι 
πρόεδροι γιατί θα λείπουν οι γραμματείς από κάθε  χωριό. Και Σάββατο και Κυριακή και το 
απόγευμα   Μπορεί να είναι ο πρόεδρος, μπορεί να υπογράψει μερικά τουλάχιστον πιστοποιητικά να 
εξυπηρετηθεί. Και μία ειδική πρόταση, κ. Δήμαρχε, επειδή κατά λάθος πιστεύω ότι είπατε, ότι έχουν 
τοποθετηθεί τα  computer σε όλα τα δημοτικά διαμερίσματα εκτός από τα Ασώματα ο χρόνος 
εργασίας του υπαλλήλου στο πρώτο χρονικό διάστημα 3-4  μήνες ώσπου να οργανωθεί το γραφείο 
των Ασωμάτων να υπάρξει τουλάχιστον  συνεχής εργασία  εβδομαδιαία τουλάχιστον. 
 Πουλασουχίδης :Το θέμα αυτό δεν είναι καινούριο για μας τους παλιούς ΔΣ, το είχαμε  
ξανασυζητήσει και στο προηγ. ΔΣ και υπήρχε ένα κείμενο εργασίας, να το πω έτσι το οποίο 
εγκρίθηκε κατά πλειοψηφία, και τελικά δεν ίσχυσε γιατί υπήρχε κάποιο πρόβλημα τυπικό, όσον 
αφορά τη διαδικασία εκδοσής του. Το τι είναι καν/σμός δεν το ρυθμίζει καμμία διάταξη, συνεπώς 
κωδικοποίηση διατάξεων που αφορούν το ίδιο αντικείμενο, μπορούν να κωδικοποιηθούν σ' ένα 
ενιαίο κείμενο που αποτελεί κανονισμό, είναι έννοια πραγματική, και θαρθεί σαν καν/σμός για 
ψήφιση στο ΔΣ . Τον Καν/σμό που έχουμε μπροστά μας,  περιλαμβάνει διατάξεις που προβλέπονται 
από το νόμο, και δεν το κρύβει νομίζω, γιατί το βλέπουμε σε κάποιο σημείο που λεει ότι οι 
αρμοδιότητες  των τοπικών συμβουλίων είναι αυτές από το νόμο και είναι και  αρμοδιότητες που με 
βάση τον νόμο του Καποδίστρια δίνεται η δυνατότητα στο ΔΣ να εκχωρήσει στο τοπικό 
συμβούλιο.Σ'αυτό το αντικείμενο, δηλ. στις  αρμοδιότητες που μπορεί να μεταβιβάσει το ΔΣ, 
υπάρχουν κάποια πλαίσια. Λεει λοιπόν ο νόμος ότι απ' αυτά κι αυτά τα θέματα μπορεί το ΔΣ να 
μεταβιβάσει τις αρμοδιότητες στο τοπικό συμβούλιο. Και ορίζει τι και πως μπορεί να μεταβιβάσει. 
Συνεπώς σ΄αυτό το θέμα δεν μπορεί το ΔΣ να αποφασίσει να μεταβιβάσει περισσότερες ή 
διαφορετικές αρμοδιότητες. Θα πρέπει να κινηθεί μέσα σ' αυτά τα πλαίσια. Και υπάρχει και μία γεν. 
διάταξη που λεει ότι μπορεί να μεταβιβάζει κι αρμοδιότητες σε άλλα θέματα καθορίζοντας τη 
διαδικασία και τον τρόπο  που θ' ασκείται αυτή η αρμοδιότητα. Διαβάζοντας το κείμενο του 
κανονισμού, βλέπω ότι υπάρχει αυτή η διαδικασία και δε βλέπω τι  λείπει και θα περίμενα από 
οποιανδήποτε συνάδελφο έχει να συνεισφέρει κάτι σ' αυτό το θέμα, να προτείνει τι θα πρέπει  να 
προβλεφθεί  ούτως ώστε αυτή η αρμοδιότητα να ασκείται σύμφωνα με το νόμο αλλά και πρακτικά 
να είναι δυνατή η άσκησή της. Όσον αφορά τη σύμφωνη γνώμη που λεει σε πολλά σημεία ο 
κανονισμός και το οποίο το επαναλαμβάνει και ο νόμος. Όταν ο νόμος απαιτεί σύμφωνη γνώμη δεν 
το βάζει τυχαία το βάζει σκόπιμα. Θέλει σ' αυτά τα θέματα το τοπικό συμβούλιο να έχει ουσιαστικά 
και αποκλειστικά  την αρμοδιότητα. Διότι σύμφωνη γνώμη σημαίνει έρχεται το θέμα στο ΔΣ και το 
ΔΣ αν δεν έχει ένσταση νομιμότητας είναι υποχρεωμένο να επικυρώσει την απόφαση αυτή. 
Δεν μπορεί ν' αποφασίσει διαφορετικά. Οπου ο Ν. δίνει τη δυνατότητα στο ΔΣ ν΄αποφασίσει 
διαφορετικά αναφέρει απλά γνώμη του τοπικού συμβουλίου. Όσον αφορά το κατά πόσο είναι 
επείγον ή δεν είναι επείγον να ψηφιστεί αυτός  ο κανονισμός, όλοι μας θέλουμε ν'αρχίσουν να 
λειτουργούν τα τοπικά συμβούλια και ν'αρχίσει να λειτουργεί ο Καποδίστριας. Αυτό το λέμε όλοι κι 
απ' όλες τις παρατάξεις. Δεν μπορεί να λειτουργήσουν τα τοπικά συμβούλια και ο Καποδίστριας αν 
δεν ξεκινήσουμε και δεν δώσουμε αρμοδιότητες στα ΤΣ να ασκήσουν τις ελάχιστες αν θέλετε 
αρμοδιότητες. Έχουμε τη δυνατότητα ανά πάσα στιγμή και μέσα στο εξάμηνο που ορίζει ο νόμος το 
α' εξάμηνο της δημ. περιόδου, να φέρουμε οποιαδήποτε τροποποίηση είτε που θα προκύψει από την 
πράξη, είτε που θα προκύψει από την εμπειρία των μελών των τοπικών συμβουλίων, είτε από την 
εμπειρία των ΔΣ, να έρθουν προτάσεις και να βελτιωθεί ή να αυξηθεί αυτό το κείμενο. Πιστεύω 
όμως ότι αυτό θα πρέπει να ψηφιστεί, θα πρέπει ν' αρχίσει να ισχύει, θα πρέπει ν' αρχίσουν να 
λειτουργούν τα γραφεία και δεν μπορούμε να ζητάμε να οριστούν οι γραμματείς και οι υπάλληλοι 
που θα  ασκούν τα καθήκοντα και να μην έχουν αρμοδιότητες.Διότι διαφορετικά θα βάλουμε 
κάποιους υπαλλήλους να κάθονται στα κατ/τα των τοπικών συμβουλίων. Πιστεύω λοιπόν και ν' 
ανακεφαλαιώσω, ότι η δουλειά μας εδώ ως δημ. συμβούλων είναι να προτείνουμε συγκεκριμένες 
αρμοδιότητες που μπορούν να μεταβιβαστούν αυτή τη στιγμή.Για κάποιες αρμοδιότητες που δεν τις 
έχουμε επεξεργαστεί, δεν ξέρουμε πως θα λειτουργήσουν στην πράξη και πως μπορούν να ασκηθούν 



από τα Τοπικά Συμβούλια, χωρίς να δημιουργήσουν προβλήματα καλό είναι ν΄αφήσουμε να 
λειτουργήσει ο κανονισμός και στην πορεία και μέχρι τέλος Ιουνίου με βάση το νόμο έχουμε τη 
δυνατότητα να φέρουμε οποιαδήποτε βελτίωση,που είτε θα αυξήσει τις αρμοδιότητες που 
μεταβιβάζονται στα τοπικά συμβούλια, είτε θα βελτιώσει τον τρόπο άσκησής τους. Πιστεύω ότι από 
πλευράς νομοτεχνικής, ο κανονισμός είναι απόλυτα σύννομος, δεν είναι απ' τους κανονισμούς που 
βάση του άρθ. 37 του κώδικα πρέπει να περάσουν απ' τη ΔΕ εκεί προβλέπει κανονιστικές πράξεις 
για συγκεκριμένα θέματα,  και μέσα σ' αυτά τα θέματα δεν είναι αυτό το θέμα. Και μια επισήμανση 
για ν΄αποφύγουμε κάποιες  εντάσεις στη συνέχεια. Υπάρχουν κάποιες διατάξεις για τα δημοτικά 
διαμερίσματα στον κώδικα, οι οποίες έχουν καταργηθεί από 1-1-99. Δεν μπορούμε να τις 
επικαλούμαστε αυτές τις διατάξεις αναφερόμενοι σ΄αυτό τον κανονισμό. Αυτές οι διατάξεις έχουν 
καταργηθεί. 
 Αγαθαγγελίδης :Σήμερα στην ουσία είναι η 1η  συνεδρίαση της νέας δημοτικής περιόδου, κι 
αυτό είναι το 1ο κατ' ουσία θέμα που έχουμε να συζητήσουμε. Το δυστύχημα είναι πως σήμερα 
συζητάμε για κάτι που έχει άμεση σχέση  με τον Καποδίστρια, την ώρα που σ' ένα ΔΣ στην 
προηγούμενη 4ετία δεν είχαμε  τη δυνατότητα να πράξουμε. Σ' αυτή την αίθουσα θα είχαν ακουστεί 
πολλές επιφυλάξεις για το νόμο αυτό, που για τη δική μας  περίπτωση  τουλάχιστον δεν ήταν τίποτα 
άλλο, παρά καπέλωμα. Δεν δόθηκε η δυνατότητα στο ΔΣ, στο ΔΣ αυτού του Δήμου, να συζητήσει 
οτιδήποτε σχετικά. Την ώρα βέβαια που συζητήθηκαν πολλά στα Τ.Σ που τώρα συνενώθηκαν με το 
Δήμο. Ακούστηκαν γνώμες, επιφυλάξεις,προτάσεις, σκέψεις, διαφωνίες. Ερχόμαστε όμως σήμερα εκ 
των υστέρων, σ' αυτό το Δήμο  που λειτούργησε με τον τρόπο που προανέφερα, να δεχθούμε μάλλον 
να αποδεχτούμε έναν κανονισμό, όπως έχει τίτλο, και να δεχτούμε την ερμηνεία που έδωσε ο 
Δήμαρχος ότι είναι κείμενο για συζήτηση, κείμενο εργασίας. Αυτό είναι το ελάχιστο, ειρωνεία, 
κοροϊδία. Δεν είναι δυνατόν να διαστρέφουμε  και την απλή Ελληνική γλώσσα. Όταν λέμε 
κανονισμός, πρέπει να εννοούμε καν/σμός, όχι κείμενο εργασίας. Αν βγει από δω απόφαση ότι αυτό 
είναι ο κανονισμός με βάση του οποίου θα λειτουργούν τα ΤΣ τότε πρέπει να το δεχόμαστε σαν 
καν/σμό. Είναι μεταβίβαση αρμοδιοτήτων, αυτό που προβλέπεται από το Νόμο, δεν προβλέπεται 
πουθενά  ότι το ΔΣ μπορεί ν΄αποφασίσει κανονισμό  λειτουργίας ΤΣ και κάθε λογικός άνθρωπος, αν 
ήθελε αν είχε καλή διάθεση, θα καταλάβαινε ότι αρμόδιο για τον καν/σμό του είναι το ίδιο το Τ.Σ. 
Βέβαια μέσα στα πλαίσια του νόμου. Κι εδώ είναι τα όμορφα. Ότι ο νόμος προβλέπει τα πάντα που 
περιέχει αυτό το κείμενο.Το 1ο ερώτημα που μπαίνει λοιπόν είναι γιατί έρχεται αυτό το κείμενο για 
συζήτηση σήμερα εδώ. Βέβαια ξανατέθηκε αυτό το ερώτημα το Μάϊο που μας πέρασε. Γιατί τότε 
ερχόταν αυτό το κείμενο; Ηταν σε εξέλιξη, θυμάστε επαφές, διεργασίες, συμφωνίες κλπ., πίσω από 
κλειστές πόρτες και στην ουσία τώρα, είναι μια επανάληψη του Μάη. Τότε θυμάστε  με προσφυγή 
που είχα ασκήσει εγώ, ακυρώθηκε εκείνη η απόφ. του ΔΣ. Σήμερα αναρωτιέμαι, να κάνω προσφυγή 
αύριο, αν αυτό το πράγμα που λέγεται κανονισμός περάσει από δω μέσα; και τι νόημα έχει 
επιτέλους, την ώρα που αντί να κοιτά ο Δήμαρχος και το επιτελείο του, να βρει καινούριους τρόπους 
οργάνωσης αυτού του Δήμου, που με την τεράστια γεωγραφική έκταση, με τα πάρα πολλά 
προβλήματα που έχει αυτή την ώρα το οργανόγραμμα του Δήμου και οι δυνατότητες του Δήμου σαν 
υπηρεσία, δεν έχει καμία δυνατότητα ν΄αντιμετωπίσει, αυτά τα προβλήματα, που είναι ήδη 
διογκωμένα με τις οικονομικές πολιτικές των κυβερνήσεων των τελευταίων 10ετιών. Έχουμε 
αγρότες που πεινάνε, έχουμε κτηνοτρόφους με 1.000 προβλήματα, αντί να σκεφτεί ο Δήμος  πως θα 
βοηθήσει αυτόν τον τόπο, για τα δάση,για το περιβάλλον κλπ., έχουμε κατασπατάληση δυναμικού, 
εγκεφαλικής ουσίας σε κάτι το οποίο προβλέπεται στην τελευταία  του λεπτομέρεια απ΄το νόμο. 
Υποτιμάται η λειτουργία του ΔΣ και η νοημοσύνη μας. Λεει λοιπόν ο Καποδίστριας τα πάντα που 
αναφέρονται σ' αυτό το κείμενο. Και μάλιστα ορίζει συγκεκριμένα πως στην απόφ. του ΔΣ, με την 
οποία αναθέτει στα ΤΣ ή στον πρόεδρό τους αρμοδιότητες του συμβουλίου, με την απόφ. αυτή, 
αναφέρεται υποχρεωτικά και λεπτομερώς ο τρόπος και οι όροι άσκησης των ανατιθέμενων 
αρμοδιοτήτων. Το ΔΣ μπορεί ν΄ αναθέτει αρμοδιότητες σε όποιον άλλο τομέα κρίνει σκόπιμο, με 
κριτήριο την εξυπηρέτηση των κατοίκων, την αποτελεσματικότητα και την οικονομία. Σε τι 
διακρίνετε εσείς τα  κριτήρια αυτά που έστω αυτός ο ελλειπής νόμος, που πήρε τ ΄ όνομα  του 
Ιωάννη Καποδίστρια, μειώνοντάς τον σε τι πιστεύετε ότι αυτός ο κανονισμός έχει κριτήρια την 
αποτελεσματικότητα και την οικονομία. Μάλλον είναι τμήμα συζητήσεων και συμφωνιών που 
έγιναν κάποτε ερήμην και αυτού του ΔΣ και σίγουρα όλων όσων είμαστε σ' αυτό το τραπέζι. 
 Επίσης  αυτός ο καν/σμός είναι τουλάχιστον κακόβουλος. Όταν λέει επαναλαμβάνοντας τον 
Καποδίστρια πως το ΤΣ θα εκπονεί τη σύνταξη σχεδίου του ετήσιου προϋπολογισμού του δημοτικού 



διαμερίσματος, του οποίου οι δαπάνες δεν επιτρέπεται να υπερβαίνουν το σύνολο των πόρων του; 
Βλέπετε εσείς καμία δέσμευση για το ύψος των χρημάτων που θα διαχειρίζεται; Λεει παρακάτω πως 
ως πόροι θεωρούνται το άθροισμα των εσόδων που προέρχονται απ' την εκμ/ση της περιουσίας που 
ανήκει στην καταργούμενη κοιν/τα. Τι είχαμε τι χάσαμε δηλ. για τα κοιν/κά συμβούλια  του τότε και 
τα τοπικά του τώρα  ή των  προσαρτώμενων συνοικισμών. Καθώς και το χρημ. ποσό με το οποίο 
χρηματοδοτείται κάθε δημοτικό διαμέρισμα απ' τον προϋπολογισμό του Δήμου. Εδώ είναι το 
ζητούμενο. Γι' αυτό δεν μας λεει τίποτα ο κανονισμός, γι αυτό αγωνιά η κάθε τοπική κοινωνία  στα 
τοπικά συμβούλια. Ποια χρήματα θα πηγαίνουν στο  τοπικό συμβούλιο για να διατεθούν απ' αυτό 
στον τόπο όπου κατοικούν αυτοί που εξέλεξαν το τοπικό συμβούλιο. Και εδώ σας θέλω. Λεει ο 
νόμος και δεν το επαναλαμβάνει αυτό σκοπίμως, γι' αυτό είπα πως είναι κακόβουλος αυτός ο 
καν/σμός. Πως το σχέδιο προϋπ/σμού εξόδων, στο άρθρο 144 των δημ. διαμερισμάτων 
διαμορφώνεται απ' την δημ. επιτροπή. Τελικά διαμορφώνεται λοιπόν απ΄τη ΔΕ. Κάθε ένας λοιπόν 
θα περίμενε  απ΄αυτό το ΔΣ όταν  συζητά για τα τοπικά συμβούλια, μία δέσμευση σοβαρή για το 
ύψος το αξιόλογο, το αυξημένο, των ποσών που θα διαχειρίζονται. Είναι ο μόνος τρόπος για να 
πείσει η κάθε πλειοψηφία που διαμορφώνεται σ' αυτό το συμβούλιο, πως εννοεί την ανάπτυξη της 
διοικ/κής αποκέντρωσης. Δε νοείται διοικητική αποκέντρωση, όταν όλα περνούν από εγκρίσεις, 
όταν όλα έρχονται εδώ και όλα αυτά είναι μόνο αυτά που προβλέπει ο νόμος. Τώρα κι άλλη 
περίεργη σειρά διατάξεων, συντήρηση και λειτουργία  νεκροταφείων. Ευθύνη της συντήρησης και 
λειτουργίας  εγκαταστάσεως στους  βοσκοτόπους. Διαχείριση του συνόλου των ίδιων πόρων που 
προέρχονται απ' την εκμετάλευση περιουσίας που ανήκει στην καταργούμενη κοινότητα. 
 Πρόταση για εφαρμογή πολιτιστικών, συναγωγικών ,  αθλητικών προγραμμάτων. Μέριμνα 
και παροχή υπηρεσιών και προστασίας στους ηλικιωμένους. Συντήρηση και λειτουργία  
νεκροταφείων. Τι σας λένε αυτά. Μήπως σας θυμίζουν όλες αυτές τις διατάξεις των τελευταίων 3-4 
χρόνων που παραχωρούσαν αρμοδιότητες στους Δήμους, χωρίς να παραχωρούν αυτομάτως και 
πόρους; Μέριμνα για την  παροχή υπηρεσιών και προστασίας στους ηλικιωμένους. Και σε 
συνεργασία με τα νομικά πρόσωπα και τις δημοτικές επιχ/σεις που αναπτύσσουν τις αντίστοιχες 
δράσεις. Τι λέτε, είναι δυνατόν να ασκήσει μέριμνα το τοπικό συμβούλιο Ράχης, για τους γέροντες 
της Ράχης αν δεν έχει πόρους ιδιαίτερους; Ποιον κοροϊδεύουμε; Θέλουν χρήματα τα τοπικά 
συμβούλια κι αν θέλετε πράγματι να μην καταντήσουν τα επόμενα χρόνια, ότι καταντήσανε τα 
συνοικιακά συμβούλια με ευθύνη αυτών που συντάσσουν νόμους, και νύχτες ή καλοκαίρια τους 
περνούν από τη Βουλή, μην κάνετε κι εσείς το ίδιο σήμερα. Ένα κενολόγο κείμενο τίποτα  
καινούριο δεν έχει να μας προσφέρει, επανάληψη του νόμου αποτελεί, κι αόριστες υποσχέσεις γι' 
άσκηση αρμοδιοτήτων, την ώρα που δεν υπάρχει η παραμικρή δέσμευση για πόρους. Πόρους που 
πάντα θα τους καθορίζει το  ΔΣ με το ενδιάμεσο σκαλοπάτι της ΔΕ ή όχι. Για μας  αυτός ο 
κανονισμός δεν πρέπει να υπάρξει, αλλά και μόνο πρέπει να εκχωρηθούν συγκεκριμένες 
αρμοδιότητες, όπου απαιτείται, με κριτήριο κανένα άλλο, παρά  μόνο με ευκαιρία, έστω  βρίσκοντας 
εμάς αντίθετους ο Καποδίστριας, με ευκαιρία αυτή την αναδιοργάνωση την υποχρεωτική των εσωτ. 
Δομών στην τοπική αυτ/ση, να προσπαθήσουμε να καλύψουμε με τα ελάχιστα δυνατά έξοδα, με το 
πιο σύγχρονο επιστημονικό και πιο άρτιο τεχνολογικά τρόπο, τις ανάγκες των κατοίκων των τοπικών 
συμβουλίων. Πράγμα που μπορεί να γίνει,  είναι δυνατό να συμβεί, τα μοντέλα ήδη αναπτύχθηκαν 
σε διεθνές επίπεδο,τα μοντέλα ανάπτυξης των Δήμων, με κριτήριο πάντα την οικονομία και την 
εξυπηρέτηση των αναγκών των πολιτών. 
 Πρόεδρος :Ποιοι απ΄τους πρωτομιλήσαντες θέλουν το λόγο; 
 Σκουμπόπουλος : Επαναλαμβάνω κ.πρόεδρε για να γίνει ξεκάθαρη η πρότασή μας. Δεν είναι 
κανονισμός και ούτε προβλέπεται από πουθενά η σύνταξη αυτού του κανονισμού. Πρέπει να 
πάρουμε 2 αποφάσεις. Η μία θα είναι μεταβίβαση αρμοδιοτήτων  στα πλαίσια που αναφέρθηκα  
στην  πρωτομιλία και θα γράφουμε λεπτομερώς τους όρους όπως ο νόμος ορίζει πως δηλ. θ' 
ασκήσουν οι πρόεδροι, στην απόφ. του ΔΣ αναφέρεται υποχρεωτικά και λεπτομερώς ο τρόπος και οι 
όροι άσκησης των ανατιθεμένων αρμοδιοτήτων. Πρέπει να γραφούν  στην απόφ. της μεταβίβασης 
των αρμοδιοτήτων οι όροι, λεπτομερώς. Κάτι που δεν υπάρχει εδώ μέσα. Δεύτερη μας απόφαση που 
θα είναι η διοικητική  εξυπηρέτηση των κατοίκων πρέπει νάναι άλλη μία απόφ. για να μπορούμε πιο 
εύκολα να την τροποποιήσουμε. Δεν έχει καμμία σχέση η λειτουργία των τοπ. συμβ. Τα Τ.Σ 
μπορούν  να λειτουργήσουν γιατί  έχουν αρμοδιότητες από το νόμο. Οι άλλες αρμοδιότητες που τους 
δίνετε, και θάναι και πολύ σύντομα πιστεύω, όπως είπα μια βδομάδα να τους δώσουμε, τους 
ανθρώπους, προθεσμία να μας φέρουν και τις γνώμες τις δικές τους. Μπορούν να λειτουργήσουν 



άρα σε τίποτα δεν καθυστερεί η  λειτουργία του ενιαίου Δήμου, γιατί ο νόμος τους δίνει αυτές τις 
αρμοδιότητες για το τεχνικό πρόγραμμα κλπ. δεν τους τις δίνουμε εμείς με τον κανονισμό. Να 
φτιάξουμε σωστή δουλειά. Επιμένω στην αναβολή του θέματος. Να φτιάξουμε σωστή δουλειά. 
Επιμένω να μην δούμε μικρόψυχα και εγωϊστικά. Θέλω να βοηθήσω και προτείνω τον εαυτό μου 
στη σύσταση της επιτροπής αυτής. Θέλω να βοηθήσω το ΔΣ στις σωστές αποφάσεις. Ευχαριστώ. 
 Πουλασουχίδης :Επειδή βλέπω ότι εμμένουμε σε κάποια θέματα, τα οποία δεν ξέρω κατά 
πόσο είναι θέμα μονιμότητας ή αφορούν το ουσιαστικό μέρος του θέματος που συζητάμε, δεν θα 
είχα καμμία αντίρρηση να χωρίσουμε τον  κανονισμό σε 2 θέματα, στις αρμοδιότητες που 
μεταβιβάζονται στα τοπ. συμβ. και στην διοικ. εξυπηρέτηση του πολίτη και μετά ν' αναθέσουμε 
στην υπηρεσία, να πάρει αυτά τα δύο κείμενα που ουσιαστικά θα είναι αυτά που λεει ο κανονισμός 
να τα κάνει ένα ενιαίο κείμενο, να βγάλει αυτόν τον κανονισμό σαν κείμενο και να τον μοιράσει 
σ΄όλα τα τοπικά Συμβούλια. Για να μπορούν να λειτουργούν. Είναι  προφανές ότι αυτό εκδίδεται 
έτσι, για να μπορούν να λειτουργούν  τα τοπικά συμβούλια και να ξέρει ο καθένας, είτε υπάλληλος 
είναι, είτε αιρετό όργανο, ποιες είναι οι αρμοδιότητές του και πως πρέπει να ενεργήσει. Δεν θα είχα 
λοιπόν καμμία αντίρρηση, αν το πρόβλημα  που μας πειράζει είναι ο τίτλος του κειμένου, να 
χωριστεί σε 2, να βάλουμε λοιπόν ποιες είναι αυτές οι αρμοδιότητες που μεταβιβάζει το ΔΣ στα 
τοπικά συμβούλια, ποια είναι η  διοικ. εξυπηρ. του πολίτη, να ψηφιστούν τα 2 ξεχωριστά θέματα και 
στη συνέχεια να αναθέσουμε  στην υπηρεσία να κάνει τη γραφειοκρατική δουλειά του θέματος, να 
το ενοποιήσει σ΄ένα κείμενο και να βγάλει δηλ. ουσιαστικά αυτό το ίδιο το κείμενο και να το 
μοιράσει σ' όλους τους εμπλεκόμενους με οποιαδήποτε ιδιότητα. 
 Ακούστηκαν κάποια θέματα εδώ πέρα και δυστυχώς δεν έχουμε την ευθιξία να πούμε ότι με 
συγχωρείτε σ' αυτό το θέμα έκανα  λάθος, και αποσύρω το θέμα. Πρώτον αυτός ο κανονισμός όπως 
και να ονομαστεί δεν έπρεπε να περάσει απ΄τη ΔΕ. Δεν άκουσα   λοιπόν κανένα να λεει, ότι ναι 
έχετε δίκιο, δεν πρέπει να περάσει απ' τη ΔΕ. Δεύτερον όσες αρμοδιότητες είναι απ' το νόμο, μας 
πειράζει που τις βάζουμε στο κείμενο, γιατί;Ποιο είναι το πρόβλημα. Και λεει ο κ. Αγαθαγγελίδης 
και νομίζω κ. πρόεδρε έχω  το δικαίωμα ν' απαντήσω, ότι έκανα ένσταση στον προηγ. καν/σμό και 
ακυρώθηκε απ΄την επιτροπή του άρθρου 18. Δεν ακυρώθηκε γιατί ήταν κανονισμός και δεν πέρασε 
απ' τη ΔΕ, να σας θυμίσω κ. Αγαθαγγελίδη ότι ακυρώθηκε, επειδή έκρινε η επιτροπή του άρθρου 18 
ότι για τις αρμοδιότητες που μεταβιβάζονται απ' το ΔΣ, έπρεπε  να γίνει στην αρχή της δημ. 
περιόδου. Επομένως δεν πρέπει να λέγονται πράγματα εδώ πέρα που δεν είναι βάσιμα. Δεν άκουσα 
επί της ουσίας καμία μα καμία ένσταση. Το αν και πόσα χρήματα θα διαχειρίζεται το τοπικό 
συμβούλιο πιστεύω και νομίζω είναι και λογικό αυτό το πράγμα, δεν μπορεί να τα καθορίζει το δημ. 
συμβούλιο στην αρχή της περιόδου να πει ότι το  τοπικό συμβούλιο θα διαχειρίζεται από τα 
κονδύλια του Δήμου  20 εκ.. Φέτος μπορεί νάναι 20, του χρόνου νάναι 30 και τον άλλο χρόνο 
μπορεί νάναι 40. Συνεπώς ο κανονισμός ή οποιοδήποτε κείμενο που θα προβλέπει τι διαχειρίζεται το 
ΤΣ δεν μπορεί να μιλάει με νούμερα. 
 Αγαθαγγελίδης : Μια και ο κανονισμός ισχύει για όλο τον κόσμο, να θυμίσω κι εγώ με τη 
σειρά μου πως και τότε χρειάστηκε ολονύκτια συνεδρίαση και δεν έφτασε  κι αυτή, και τόσες 
προσπάθειες για να πείσουμε πως αυτό που επιχειρήθηκε είναι επιεικώς απαράδεκτο. Ωστόσο και ο 
κ. Πουλασουχίδης που σήμερα θέλει να μας θυμήσει κάποια πράγματα τότε είχε ψηφίσει. Η 
προσφυγή έγινε δεκτή, και έλεγε συγκεκριμένα πράγματα.Πως η απόφ. εκείνη του δημ. συμβουλίου 
του Δήμου Βέροιας όχι μόνο δεν προωθεί την δημοτική αποκέντρωση και τη λαϊκή συμμετοχή στις 
τοπ. υποθέσεις, όπως το άρθρο 1 του κανονισμού  αναφέρει αλλά αντίθετα την  υποσκάπτει κλπ. 
Αυτή η προσφυγή έγινε δεκτή το θέλετε  δεν το θέλετε. Ετσι ήταν γραμμένη, έτσι την  υπέβαλλα, 
έτσι έγινε δεκτή. Δεν υπήρχαν σχόλια, στην απάντηση. Δεν είναι ο τίτλος που μας ενοχλεί. Κι αν 
έλεγε αντί για κανονισμός, εκχώρηση αρμοδιοτήτων πιστεύετε ότι δεν θάχαμε και πάλι διαφωνία; Η 
ουσία είναι πως ερχόμαστε εδώ σαν  ΔΣ αντί να  ασχοληθούμε με τα πραγματικά προβλήματα και 
πως θ' αντιμετωπισθούν αποτεσματικότερα απ' τα τοπικά συμβούλια, που δεν έχουν τη δυνατότητα 
αυτή την ώρα,  απονευρωμένα όπως είναι απ' τις δυνατότητες που είχαν πριν, έστω  με  τον 
υποτυπώδη τρόπο που λειτουργούσαν σαν Κοιν. Συμβούλια. Δεν έχουν αυτή τη  δυνατότητα 
σήμερα, ούτε καν αυτές που είχανε πριν. Να ασκήσουν τα στοιχειώδη τους καθήκοντα. Θέλουν 
χρήματα, θέλουν δυνατότητες ενδεχομένως για συμβούλους, για τοπ. προβλήματα, που ο Δήμος έτσι 
τουλάχιστον όπως μας έχει συνηθίσει να λειτουργεί δεν ενδιαφέρεται. Και η άποψή μας είναι πως 
όπως οι συνοικίες της Βέροιας, όπως το  περιβάλλον γύρω από τη Βέροια, έτσι και τα τοπ. 
συμβούλια, έτσι και το περιβάλλον  στο σύνολο της  γεωγραφικής ενότητας όπως διαμορφώθηκε με 



τον Καποδίστρια ο Δήμος Βέροιας δεν θα δείξει σοβαρό ενδιαφέρον. Αυτό που χρειαζόμαστε είναι  
άλλη νοοτροπία διοίκησης, άλλη νοοτροπία και άλλη αντίληψη για το πώς πρέπει να 
αντιμετωπίζονται τα  πράγματα και αν πράγματι κάποιος ενδιαφέρεται  για πραγματική 
αποκέντρωση,  πρέπει να δώσει πόρους στα τοπ. συμβούλια και  αυτό πρέπει να διατυμπανίσει με τη 
σημερινή ευκαιρία. Το αν τώρα υπογράφει  ο ένας  ή ο άλλος το πιστοποιητικό είναι λεπτομέρεια 
και μάλιστα αναχρονιστική. Σήμερα μ' ένα τηλεφώνημα έπρεπε, ο ταχυδρόμος, το Internet  
διαστημόπλοιο, δεν μ' ενδιαφέρει έπρεπε να πηγαίνουν τα πιστ/κά στην  πόρτα του πολίτη, που 
ταλαιπωρείται ακόμα και τώρα για να πάρει ένα χαρτί, να κάνει μία στοιχειώδη δουλειά. Εμένα δεν 
μ' απασχολούν αυτά. Οι αρμοδιότητες πρέπει να συνοδεύονται από πόρους, αυτή πρέπει νάναι η 
δέσμευση σήμερα, αν θέλουμε νάμαστε συνεπείς μ' αυτά που λέγαμε πριν τις εκλογές. 
 Πουλασουχίδης :Στο θέμα εμπλέκομαι και ως Δ.Σ και ως μέλος της επιτροπής του άρθρου 
18, δεν μπορεί οποιοσδήποτε συνάδελφος να λεει πράγματα και για τη λειτουργία μου ως ΔΣ άσχετα 
αν με  θίγουν ή δεν με θίγουν, που δεν είναι ακριβή και για τη λειτουργία μου ως μέλους της 
επιτροπής του άρθ. 18. Και δεν μπορεί να διαβάζει ο κ. Αγαθαγγελίδης την προσφυγή του και ν' 
αναφέρεται στην απόφαση. Εγώ θα  παρακαλούσα να μας διαβάσει την απόφαση, άμα νομίζει ότι 
έγινε δεκτή. 
 Σκουμπόπουλος :Εγώ θέλω να σας πω κ. πρόεδρε ότι έχει λήξει ο χρόνος εργασιών του ΔΣ 
και να σας θυμίσω τον κανονισμό. Πήγε 9,00 η ώρα (4+2=6). Λύεται η συνεδρίαση κ. πρόεδρε. 
 Πρόεδρος :Λύεται ή με απόφ. παρατείνεται. 
 Σκουμπόπουλος :Παρατείνεται όχι, διότι δεν λεει τέτοιο πράγμα … 
 Πρόεδρος :Δεν λεει αλλά μπορεί με απόφ. του το Σώμα να συνεχίσει. 
 Σκουμπόπουλος :Μπορεί να λέτε εσείς έτσι. 
 Πρόεδρος :Θα το θέσω υπόψιν του σώματος. 
 Σκουμπόπουλος :Κάνουμε τροποποίηση του κανονισμού δηλ.; Η ώρα είναι 9.00. 
 Πρόεδρος :3,05 κήρυξα την έναρξη, 9,05 θα το θέσω υπόψιν του σώματος. 
 Σκουμπόπουλος :Να μιλήσουμε 3η φορά και στη συνέχεια ν' απαντήσει ο Δήμαρχος. 
 Πρόεδρος :Δεν ξέρω τι θα κάνει ο κ. Δήμαρχος. Ζητάτε τριτολογία θ' αποφασίσει το Σώμα. 
 Δήμαρχος :Εφόσον, εγώ δεν θα είχα καμμία αντίρρηση, διαδικαστική είναι η πρόταση , 
εφόσον δεν θα φτάσει 9,10,  9,15  και θα αποχωρήσει ο κ. Σκουμπόπουλος. Εάν αυτό θα είναι σαν 
άλοθι και κοιτάξουμε το ρολόϊ και θα πούμε 9,05 θα φύγουμε, δεν συμφωνώ. 
 Πρόεδρος :Θ' αποφασίσει το ΔΣ κι αν το αποφασίσει το ΔΣ και ο κ.Σκουμπόπουλος φύγει, 
είναι δικό του θέμα. 
 Συμφωνεί το Σώμα για τριτολογία; 

Υπέρ ψήφισαν 14 σύμβουλοι: 
Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, 
Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Σοφιανίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, 
Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης, Π. Αγαθαγγελίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι διαφωνούν; 

Υπέρ ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, 
Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Γ. Ουρσουζίδης, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Α. 
Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς. 
 Πρόεδρος: Κατά Πλειοψηφία δεν προκύπτει τριτολογία. Ορίστε κ. Δήμαρχε. 
 Δήμαρχος :Θα ήθελα να επισημάνω , δεν σας κρύβω ότι  περίμενα με πολύ αγωνία να 
ακούσω τον προβληματισμό του ΔΣ. γιατί θεωρώ ότι είναι από τα σπουδαιότερα θέματα, που ίσως 
θα συζητήσουμε σε όλη την τετραετία. Γιατί ουσιαστικά ξεκινάμε την προσπάθεια ενοποίησης μέσα 
από ένα πείραμα, στο  οποίο θα βρισκόμαστε ουσιαστικά σε μία διαρκή συζήτηση, καθ' όλη τη 
διάρκεια της τετραετίας. Κανείς, σας άκουσα  με πολύ προσοχή όλους κ.συνάδελφοι,κανείς δεν 
μπορεί από την πρώτη στιγμή να φανταστεί όλες τις  εκβάσεις που η ίδια η ζωή μπορεί να 
παρουσιάσει σ' ένα τέτοιο πρόβλημα. Η όποια προσέγγιση είναι στην αρχή με βάση τη λογική, με 
βάση την όποια εμπειρία και από κει και πέρα, είμαστε όλοι μας, όλη την ώρα ανοιχτοί. Περίμενα 
λοιπόν με ιδιαίτερη αγωνία, να αναπτυχθεί ένας προβληματισμός  και πολύ φοβούμαι ότι εκτός από 
μία συγκεκριμένη πρόταση που έκανε ο κ. Κουκουρδής,  άκουσα γενικά πράγματα, χωρίς κανένας 
από μας να διαφωτιστεί, όποιοι διαβάσαμε βέβαια   αυτό το κείμενο εργασίας, που χρειάζεται να 
τροποποιήσουμε κάτι, που χρειάζεται να προσθέσουμε κάτι, που ενδεχόμενα χρειάζεται ν' 



αφαιρέσουμε κάτι. Υπάρχει μία διάσταση η νομική και υπάρχει και η διάσταση η πολιτική.Ας 
ξεκινήσουμε από τη νομική διάσταση. Δημιουργήθηκε μία ολόκληρη συζήτηση εάν αυτό το πράγμα 
είναι κείμενο εργασίας, αν είναι κανονισμός, αν μπορεί να λάβει απόφ. το ΔΣ μία απόφαση και επί 
των δύο ζητουμένων εκ του νόμου ή αν χρειάζεται να είναι χωριστές αποφάσεις, εάν θα πρέπει μέσα 
σε αυτό το κείμενο να περιλαμβάνονται οι διατάξεις του νόμου ή όχι κι όλα αυτά τα πράγματα. Ενώ 
το πράγμα είναι πάρα πολύ απλό. Πρώτον το θέμα έρχεται με συγκεκριμένο τίτλο στο ΔΣ "Ανάθεση 
ή μη αρμοδιοτήτων στα Τ.Σ" και προφανώς νοούνται  οι πέραν εκ του νόμου ανατεθείσες  
αρμοδιότητες στα ΤΣ, διότι γι αυτές που ετέθησαν από το νόμο δεν θα μπορούσε ποτέ να συζητήσει 
ένα ΔΣ αν θα τις χορηγήσει ή όχι. Και δεύτερον "διοικ. εξυπηρέτηση των πολιτών". Επιχειρήθηκε σε 
ένα κείμενο να έχει ο γραμματέας, ο πρόεδρος, ο πολίτης μία συνολικότερη άποψη σ' ότι αφορά το 
θεσμό των τοπικών συμβουλίων. Ετσι λοιπόν μέσα σε αυτό το κείμενο περιλαμβάνονται πρώτον μία 
σειρά διατάξεις του νόμου που αφορούν τα ΤΣ και τους προέδρους, αυτούσιους, που θα μπορούσε 
να μην περιληφθεί, αλλά κανένας δεν εμποδίζει στο να περιληφθούν ακριβώς για το  ενιαίο του 
πράγματος. 
Δεύτερον συγκεκριμένες διατάξεις στις οποίες αποφάσεις  θα πάρετε εσείς, εάν θα χορηγήσετε. 
Ποιες αρμοδιότητες θα  χορηγήσετε και κάτω από ποιους όρους και  προϋποθέσεις  θα τις 
χορηγήσετε. Και τρίτον περιλαμβάνει σαφώς και μία σειρά διατάξεις που αφορούν την διοικ. 
εξυπηρέτηση των πολιτών. Θάθελα λοιπόν πέρα από αφορισμούς και δεν θα πω τέτοια πράγματα, 
πέρα από χαρακτηρισμούς  περί  προχειρότητας, περί αδοκίμου ή όχι, να ακολουθήσουμε από 
κοινού έναν συλλογισμό και να δούμε εάν αυτές οι ρυθμίσεις, ανταποκρίνονται σήμερα πρώτον στη 
νομιμότητα και δεύτερον από ποιο είναι ζητούμενο. Και θα πάρουμε μία μία τις διατάξεις του 
νόμου, του συγκεκριμένου κειμένου. Πρώτα πρώτα περιγράφονται στο άρθρο 1, οι στόχοι που είναι 
σαφέστατα η δημοτ. αποκέντρωση. Δεν μπορεί να ονομαστεί διαφορετικά και είναι η δημοτ. 
αποκέντρωση. Εάν πρέπει να προσθέσουμε και άλλες αρμοδιότητες που ενισχύουν αυτή την τάση, 
να το κάνουμε, αλλά ν' ακούσουμε που  δεν ακούσαμε. Στο  δεύτερο  περιγράφονται τα  γεωγραφικά 
όρια κάθε δημ. διαμερίσματος .Στο 3ο άρθρο αναφέρονται ποια είναι τα όργανα της δημ. 
αποκέντρωσης, η ονομασία των ΤΣ, ο αριθμός των μελών του όπως πλέον  " INCONCRETO", 
συγκεκριμένα στο συγκεκριμένο  Δήμο, είναι ο αριθμός. Μπορεί να καθορίζονται γενικά από το 
νόμο, σήμερα υπάρχει  στο Δ.Β. συγκεκριμένα ΤΣ που προφανώς πρέπει να προσδιορίζεται σήμερα 
ο αριθμός τους. Αν αύριο αλλάξουν θα αλλάξουν  κι αυτά τα σχετικά πράγματα. Η εκλογή και το 
εκλογικό σύστημα  και πάμε στις αρμοδιότητες και στη λειτουργία των ΤΣ. Υπάρχουν  εννοιολογικά 
3 ενότητες για να διευκολύνουν τη σκέψη σας. Η πρώτη ενότητα που είναι η παρ. 1 του άρθρου 7, 
περιγράφει και αναγράφει τις αρμοδιότητες γενικές και ειδικές που ούτως ή άλλως εκ του νόμου 
χορηγούνται στα ΤΣ και επί αυτών, κανένας δεν μπορεί να έχει αντιρρήσεις. Η μη μόνον εάν πρέπει 
να γραφούν ή δεν πρέπει να γραφούν φρονούμε, και φρονώ ότι  ακριβώς  για να υπάρχει ένα 
κωδικοποιημένο κείμενο, είναι χρήσιμο να  υπάρχουν. 
 Η δεύτερη  ενότητα περιλαμβάνει μία σειρά από αρμοδιότητες, οι οποίες είτε περιλαμβάνονται στο 
νόμο και λένε ότι από αυτές, και τις περιγράφει αναλυτικά ο νόμος του Καποδίστρια, δύναται το ΔΣ 
να δώσει επιπλέον κι αυτές τις αρμοδιότητες και η πρόταση περιλαμβάνει ορισμένες από αυτές και 
μία σειρά από αρμοδιότητες οι οποίες δεν περιλαμβάνονται καθόλου στο σχέδιο νόμου, ούτε ως 
δυνητικά και που εσείς θ΄αποφασίσετε εάν θα τις χορηγήσετε. Π.χ. την αρμοδιότητα για τη 
χορήγηση αδειών περιπτέρων, δεν περιλαμβάνεται στο σχέδιο νόμου, στο νόμο, ούτε ως δυνητική 
αυτή.Εσείς θα πρέπει  να αποφασίσετε, θα την κρατήσετε εσείς ως  ΔΣ και στα πλαίσια ποιας άραγε 
συγκεντρωτικής λογικής ή αυτή την αρμοδιότητα θα την χορηγήσετε στα Τ.Σ. Την αρμοδιότητα π.χ. 
για την ίδρυση κατ/των υγειονομικού ενδιαφέροντος δεν περιλαμβάνεται σε αυτά που περιλαμβάνει 
ο νόμος. Η πρόταση αυτή η συγκεκριμένη, λεει ότι αυτή η αρμοδιότητα πρέπει να χορηγηθεί στα 
Τ.Σ. Την σύμφωνη γνώμη  και προσέξτε νομικά, όταν ο νομοθέτης, ίσως όλοι δεν είμαστε νομικοί 
και δεν το ξέρουμε, λεει σύμφωνη γνώμη, σημαίνει ότι το ΔΣ ή η ΔΕ αν είναι αρμοδιότητα της ΔΕ 
δεν μπορεί να πάρει διαφορετική απόφαση από την απόφαση που έχει πάρει το τοπικό συμβούλιο. 
Όταν λοιπόν διαβάζετε σύμφωνη γνώμη, αυτό μεταφράζεται νομικά αυτόματα  χωρίς τη 
συγκατάθεση του Τ.Σ δεν μπορεί  να ληφθεί νόμιμα αντίθετη απόφ. απ' του Τ.Σ., από το ΔΣ. Άρα η 
μεγαλύτερη κατοχύρωση, η μεγαλύτερη εξουσιοδότηση που μπορεί να δώσει το ΔΣ στο ΤΣ είναι 
όρος νομικά "σύμφωνη γνώμη". Από κει και πέρα το αρ. 8 μιλάει για ποιες αρμοδιότητες  
παραμένουν στο Δήμο, και να ξεχωρίσουμε και μία σύγχυση που δεν θέλω να δημιουργηθεί. Αυτές 
οι αρμοδιότητες που παραμένουν στο Δήμο, παραμένουν στο νομικό πρόσωπο του Δήμου. Το ΔΣ θα 



κρίνει αν πότε, και με ποιες προϋποθέσεις, με απόφ. του όπως είχε κάνει παλιότερα για τα δίκτυα, θα 
μεταβιβάσει αυτά στη ΔΕΥΑΒ, και κάτω από ποιους όρους που θα τους συζητήσετε εσείς. Σήμερα 
και αυτό έχει σχέση και με το θέμα που  συμφωνήσατε να ψηφιστεί, να συζητηθεί ως έκτακτο, σε 
σχέση με την αναπροσαρμογή ή μη των τελών ύδρευσης και αποχ/σης στα δημ. διαμερίσματα, αυτή 
η αρμοδιότητα, θα ασκηθεί από το νομ. πρόσωπο του Δήμου και όχι από τη ΔΕΥΑΒ. 
 Σε ότι αφορά τις αρμοδιότητες του προέδρου ως αύτως . Υπάρχουν κάποιες αρμοδιότητες τις 
οποίες  ο ίδιος ο νόμος δίνει, και κάποιες αρμοδιότητες που δεν προβλέπονται  από το νόμο, και θα 
κληθείτε  εσείς ν'αποφασίσετε αν  θα δοθούν ή όχι. Και το αυτό στην διοικ. εξυπηρέτηση των 
πολιτών. Αρθρο 10 παρ. 6 : το δημοτ. συμβ. κατ' εφαρμοφήν της διάταξης του άρθ. 11 παρ. 3 του 
νόμου 2539, κρίνει σκόπιμο όπως ο Δήμαρχος στα πλαίσια της αρμοδιότητάς του  να εξουσιοδοτεί 
τον εκάστοτε πρόεδρο του ΤΣ για την υπογραφή διαφόρων πιστ/κών ή εγγράφων, εξουσιοδοτήσει 
τους προέδρους. Ξέρετε ποια είναι η τεράστια διαφορά; εάν δεν περιλαμβανότανε μέσα σε αυτή την 
διάταξη, ο κάθε δήμαρχος κάθε χρονιά θα  μπορούσε επιλεκτικά και μόνος του ν' αποφασίσει τι θα 
χορηγούσε δικαίωμα υπογραφής στους προέδρους και τι όχι. Και να μην δίνει λογ/σμό σε κανέναν. 
Αυτήν την εκ του νόμου αποκλειστική αρμοδιότητα του Δημάρχου, ο ίδιος ο Δήμαρχος διά 
προτάσεώς του, την θέτει κάτω από την έγκριση του ΔΣ και μάλιστα με την ψήφιση αυτής της 
απόφ., που για την τροποποίησή της, αν δηλ. ο υποφαινόμενος πηγεί αυτές τις αρμοδιότητες, εκτός 
εάν το ΔΣ με πλειοψηφία που θα είναι με τον απόλ. αριθμό του συνόλου των μελών του, κρίνει ότι 
πρέπει  να τροποποιήσει. 
 Εσείς  έπρεπε να χειροκροτείτε σήμερα, ως πολύ γενναία πολιτική πράξη, να έρχεται ένας 
δήμαρχος που έχει αυτός το δικαίωμα να βγάζει όποια απόφ. θέλει και  να την βάζει κάτω από την 
κρίση και την ουσιαστική απόφ. του ΔΣ. και αυτό πολιτικά είναι σημειολογικό. Καταλάβατε;  Και 
νομικά μια και το καταλάβατε επισημειώνω, αυτό που είναι πολύ σημαντικό, ότι κι αρμοδιότητες 
που τις είχε εκ του νόμου ο δήμαρχος και μπορούσε κάθε χρόνο να τις αλλάζει κατά το δοκούν τις 
θέτει υπό την κρίσην και την ψήφιση του ΔΣ και να τον δεσμεύουν  στο εξής.Για  να περάσουμε 
στην πολιτική διάσταση του θέματος. Εδώ πρέπει  να ξεκαθαρίσετε μεταξύ σας και στο μυαλό σας, 
τι θέλουμε. Θέλουμε έναν Δήμο  συγκεντρωτικό; Και ο συγκεντρωτικός Δήμος δεν είναι μόνον η 
συγκεντρωτική εκτελεστική εξουσία, ένας Δήμος και μια δημ. αρχή είναι συγκεντρωτική, όταν το  
ίδιο το ΔΣ φέρεται  πατερναλιστικά  σε σχέση με τα ΤΣ, όταν το ίδιο το ΔΣ θέλει να εξετάζει όλα τα 
θέματα, των  πρώτων κοινοτήτων, και να έχει το ίδιο το ΔΣ αποκλειστικά λόγο γι' αυτά τα ζητήματα 
και όχι οι τοπικές κοινωνίες.Γιατί δεν μπορώ να μεταφράσω διαφορετικά. Από τη μία μεριά να λέμε 
περισσότερες  αρμοδιότητες στα ΤΣ και ποιες , και να μην προσδιορίζονται ύστερα από 2 ώρες 
συζήτησης επί του θέματος, και από την άλλη να κατεβαίνει πρόταση να κρατήσει το ΔΣ 
αποκλειστικά αυτό την αρμοδιότητα σε ότι αφορά τη χορήγηση αδειών, ιδρύσεως  και λειτουργίας 
των  κατ/ματων υγειον. ενδιαφέροντος. Και σας το επεσήμανα, ότι εάν τότε κι ευτυχώς το Σώμα δεν 
αποφάσισε έτσι για τη ΔΕ, κλείνατε ουσιαστικά την πόρτα να έχουν αυτή την αρμοδιότητα τα ΤΣ κι 
οι τοπικές κοινωνίες. 
 Nα περάσουμε όμως και στην ουσία, στην πολιτική διάσταση. Ποια ήταν η λειτουργία όπως 
ήταν οι τοπ. κοινωνίες. Τα κοιν. Συμβ. και ο πρόεδρος. Πρώτον είχαν μία διοικητική υποστήριξη 
ενός καν γραμματέα. Σήμερα αποκτούν μία διοικ/κή και επιστημονική στήριξη απ΄τις όποιες 
δυνατότητες έχει ο Δήμος με την έλλειψη  προσωπικού και στελέχωσης, που πάντως είναι 
πολλαπλάσιες, σε σχέση με την διοικ. υποστήριξη από τον παλιό γραμματέα και ήταν κοινότητες 
όπως η Κοιν. Κουμαριάς που δεν είχαν καν γραμματέα, και ο άνθρωπος προσέφερε εθελοντικά μία 
βοήθεια στον Πρόεδρο. 
Δεύτερον είχαν μία σειρά πιστοποιητικά, αρμοδιότητα ο πρόεδρος της Κοιν. να υπογράφει, τα οποία 
τα πήραμε ένα ένα. Όλα τα πιστοποιητικά, σε συνεργασία με όλους τους γραμματείς των κοιν/των 
και από αυτά κάναμε 2 διαχωρισμούς.Ο ένας διαχωρισμός αφορά εκείνα τα πιστ/κά που θα μπορεί 
να τα προμηθεύεται ένας πολίτης απ' ευθείας είτε απ' το πρώην κοινοτικό κατάστημα, είτε απ΄το 
δημοτικό κατάστημα. Και εκεί εξουσιοδοτούνται οι δημ. υπάλληλοι πλέον, όπως ένας πολίτης που 
θέλει ένα πιστ/κό γεννήσεως από πλευράς του Δήμου και δεν χρειάζεται να υπογράψει ούτε 
Δήμαρχος ούτε αντιδήμαρχος, αλλά υπογράφει  ο υπάλ. αντίστοιχα να  υπογράφει εκεί πέρα ο δημ. 
υπάλληλος που θα προσφέρει την υπηρεσία. Είναι ανοιχτό και θ΄απαντήσω στο τέλος, η πρόταση να 
τα υπογράψει και ο πρόεδρος δεύτερον υπήρχαν πιστ/κά τα οποία εκ των πραγμάτων, την αλήθεια 
των βεβαιωμένων δεν μπορεί να τα γνωρίζει ένας δήμαρχος σε σχέση με την τοπική κοινωνία. Αλλά 
αυξημένης πολιτικής ευθύνης. Π.Χ. ένα πιστ/κό βεβαίωσης κατοχής κοινοχρήστων εκτάσεων, μιας 



κοιν/στης  έκτασης , όπως π.χ. συμβαίνει με το καθεστώς το νομικό που υπάρχει στο Σέλι, δεν  
μπορεί ο Δήμαρχος. 
 Αυτά τα πιστ/κά ο Δήμαρχος, εάν ψηφιστεί αυτός ο καν/σμός πλέον μεταβιβάζει την  
αποκλειστική αρμοδιότητα στον πρόεδρο του Τ.Σ. Είναι ή δεν είναι αυτή  πολιτική πράξη και 
πολιτική αποκέντρωσης; Που μόνον όταν απουσιάζει ο πρόεδρος και ο αναπληρωτής του θα μπορεί 
να έχει δικαίωμα ο Δήμαρχος να υπογράψει. 
 Κι είναι τρίτον κάποια πιστοποιητικά τα οποία θα τα υπογράψει ο υπάλληλος γιατί είναι στα 
πλαίσια των γνώσεων που προκύπτει απ΄τα έγγραφα της υπηρεσίας του, δεν θα μπορεί να τα λάβει 
αυτά από το δημοτικό κατάστημα, ούτε θάχει ο Δήμαρχος το δικαίωμα να τα υπογράφει. Για να σας 
ρωτήσω εγώ κι ορισμένα πράγματα γιατί, πραγματικά  δεν τα κατάλαβα.  Εκτός απ΄αυτά τα πιστ/κά , 
τι έκανε το Κοινοτικό Συμβούλιο.Το Κοινοτικό Συμβούλιο  έκανε έναν προϋπολογισμό με βάση τι; 
Με βάση πρώτον τους  ίδιους πόρους, δεύτερον την τακτική οικονομική  επιχορήγηση απ΄την οποία 
κάλυπτε τις λειτουργικές  δαπάνες της μισθοδοσίας του υπαλλήλου. Και προφανώς της όποιας 
αποζημίωσης που έπαιρνε ο πρόεδρος της Κοιν. είχε τη SATA που εκτελούσε ένα τεχν. πρόγραμμα 
και είχε τότε που τώρα κόπηκαν πλέον μετά τον Ν.2537 τις έκτακτες επιχορηγήσεις. Για να δούμε 
λοιπόν  αυτό  που έλεγε σχέδιο τεχν. προγρ/τος, είναι καλύτερο απ΄το σχέδιο προϋπολογισμού; Και 
ποιό είναι πιο προωθημένο, το σχέδιο τεχν. προγρ/τος που λεει η Λαϊκή Συνέλευση, εμείς θέλουμε 
1,2,3,4,5,10,50 και θαρθούν  εδώ μέσα, χωρίς κοστολόγιο, χωρίς προτεραιότητες, χωρίς να ξέρουμε 
ποια είναι η δαπάνη ενός έργου και από κει και πέρα εσείς σαν ΔΣ θα διαλέγατε ποιό σας βολεύει, 
ποιο σας αρέσει, αν μπορεί η τοπική κοινωνία να έλεγε το α΄πράγμα ότι έχει προτεραιότητα, και σεις 
να  κρίνατε ότι το γ', ή αυτό που προτείνει το σχέδιο κανονισμού και τι προτείνει πρώτον όχι το 
ποσοστό επί των ιδίων εσόδων αλλά όλα τα ίδια έσοδα περιλαμβάνονται μέσα στους πόρους του 
τοπικού συμβουλίου, δεύτερον το ποσό που εσείς θα καθορίζετε κάθε χρόνο και δεν μπορεί να είναι, 
να μπει ως συγκεκριμένο ποσό μέσα στον κανονισμό ούτε καν ως πολλαπλάσιο της SATA που 
έπαιρναν μέχρι τώρα οι κοιν/τες σε αυτό λοιπόν το πλαφόν  που είναι οι ίδιοι πόροι, ένα, και 
δεύτερον το τι ποσό θα ψηφίσει το ΔΣ εκεί μέσα  αποφασίζει το ΤΣ χωρίς το ΔΣ να έχει τη 
δυνατότητα να μπει σε κρίση ουσίας.Εάν το τοπικό συμβούλιο κρίνει π.χ. ότι γι' αυτό το ποσό εμείς 
θέλουμε παιδική χαρά, δεν πάει να λεει το ΔΣ την άποψη ότι χρειάζεται ο τάδε δρόμος σε αυτό το 
ποσό ότι αποφασίσει το ΔΣ, είναι αυτό το οποίο  δεσμεύεται το ΔΣ να  αποφασίσει. Κι αυτό δεν 
είναι ουσιαστική αποκέντρωση; Από κει και πέρα είναι άλλο θέμα εάν το ΔΣ κρίνει ότι το τάδε δημ. 
διαμ. πέραν αυτών των πόρων που έχει και που έχει προγραμματίσει σε έργα, και δράσεις έχει 
ανάγκη και από ένα άλλο έργο, είναι πλέον θέμα ΔΣ να προτείνει και να εντάξει και τέτοια έργα 
πέρα από αυτό τον  προϋπολογισμό.Και σας ρωτώ εγώ πολιτικά το σχέδιο τεχνικού προγράμματος ή 
ο συγκεκριμένος προϋπολογισμός με τις συγκεκριμένες δεσμεύσεις που προβλέπει και τους όρους 
και τις προϋποθέσεις το κείμενο που διαβάσατε, εξυπηρετεί τη λογική της δημοτικής αποκέντρωσης. 
Ποιες ήταν οι αρμοδιότητες οι άλλες του τοπικού συμβουλίου έδινε τις άδειες κατ/των υγειονομικού 
ενδιαφέροντος, όπου υπήρχαν περίπτερα, ασχολούντο με τα ζητήματα της βοσκής, αυτά που 
μπαίνουν γενικόλογα περί πολιτιστικών κέντρων κλπ. μπαίνουν σε μία προοπτική γιατί πέστε μου 
πόσες κοινότητες, τώρα είναι υπό κατασκευή στη Ραχιά, και στον Τριπόταμο, είχαν και την 
πολυτέλεια ενός πολιτιστικού κέντρου, άραγες. Αυτές δεν ήταν ο βασικός κορμός, εδώ είναι 
πρόεδροι των αρμοδιοτήτων που κινείτο ένα παλιό κοιν. συμβ.; Τι απ΄αυτές τις αρμοδιότητες δεν 
χορηγείται; Και ενδεχόμενα να μας έχει ξεφύγει κάτι. Ας γίνει μία πρόταση εδώ, ή ας γίνει μία 
πρόταση στην πορεία. Εγώ σας λέγω ότι ύστερα από 4 μήνες, εάν έρθουν έστω και 3 πρόεδροι τοπ. 
συμβ. και πουν ότι υπάρχει αυτό το ζήτημα, θα καθίσουμε και θα το βάλουμε στον κανονισμό, 
εφόσον πραγματικά κρίνουν κι οι υπόλοιποι ότι πρέπει να μπει στον κανονισμό. Και δε νομίζω ότι 
θα διαφωνήσει κάποιος να δώσουμε και περισσότερες ακόμα αρμοδιότητες. Με αυτή τη λογική και 
η απάντηση την οποία τουλάχιστον πολιτικά θέλουμε να δώσουμε εμείς, γιατί προτείνουμε αυτό το 
σχέδιο και αυτή την απόφ. στο ΔΣ είναι στη λογική της δημοτ. αποκέντρωσης και είναι στη λογική 
του όσες από τον κώδικα  περισσότερες αρμοδιότητες μπορούσαμε να σκεφτούμε, ότι μπορούμε να 
μεταφέρουμε εδώ τώρα στο τοπικά συμβούλια, τις περιλάβαμε. 
 Δεν άκουσα  καμία απολύτως πρόταση να προστεθεί κάτι άλλο εκτός από αυτό που είπε ο κ. 
Αγαθαγγελίδης, που ήταν γενικόλογο, να προβλεφτούν πόροι. Οι πόροι είναι σ' εσάς να τους 
καθορίζετε, πέραν από αυτούς που είναι από την ίδια περιουσία. Οι υπόλοιποι δηλ. η τακτική 
οικονομική επιχορήγηση πηγαίνει ούτως ή άλλως στα τακτικά έσοδα του Δήμου, γιατί από αυτά 
πληρώνονται οι δημ.  υπάλληλοι, θα παίρνουν και τις αποζημιώσεις τους, προφανώς  οι πρόεδροι , 



των τοπ. συμβουλίων, μόλις  εκδοθεί η απόφαση ή και τα άλλα μέλη, ότι προβλέπει σχετικά με τις 
συνεδριάσεις των τοπ. συμβουλίων. Θέλω να τελειώσω με το να τονίσω το εξής πράγμα. 
 Κες και Κοι δημ. σύμβουλοι, ο Δήμος Βέροιας όπως είχα την ευκαιρία πολλές φορές να 
τονίσω έχει αρκετούς μήνες, αν όχι σχεδόν, ένα χρόνο που σιγά-σιγά και μεθοδικά δουλεύει πάνω 
στο πρόγραμμα αυτό. Γνωρίζετε ότι αυτούς του υπολογιστές που αγοράστηκαν και εγκαταστάθηκαν 
και υπάρχει ο υπολογιστής για τα Ασώματα, για να δώσω και μία τέτοια απάντηση, σε όλα τα κοιν. 
κατ/τα, αγοράστηκαν με δαπάνη του Δήμου. Το πρόγραμμά τους αγοράστηκε με δαπάνη του Δήμου. 
Η αμοιβή για όσους εργάστηκαν για να μηχανογραφήσουν όλα τα μητρώα και όλες τις μερίδες του 
δημοτολογίου, πληρώθηκαν απ΄το Δήμο. Η δαπάνη σύνδεσης μέσο του ΟΤΕ με γραμμές,  
πληρώθηκαν απ΄το Δήμο. Το πρόγραμμα καθ/τας σε όλο τον ενιαίο Δήμο, ήταν  σχεδιασμός που 
έγινε την περασμένη χρονιά και ήδη ξέρετε ότι εφαρμόζεται σε ολόκληρο το δίκτυο. Η ιστορία που 
έχει σχέση με την ενοποίηση πλέον του δημοτολογίου προχωράει και ολοκληρώνεται με τις 
υπηρεσίες του Δήμου και έγινε με δαπάνες του Δήμου. Εγώ ειλικρινά σας λέω, δεν πιστεύω ότι 
υπάρχει στην Ελλάδα, άλλος Δήμος όπου σήμερα που μιλάμε έχει συμπληρώσει 8 μέρες από τότε 
που ανέλαβε τα καθήκοντά του, που έχει προχωρήσει σε αυτό το βαθμό και που μπορεί να στοχεύει 
με βεβαιότητα ότι μέχρι τα τέλη του επόμ. μήνα,αυτού που ξεκίνησε  σήμερα, μάλλον αυτού του 
μήνα, μπορεί να έχει βάλει σε μία σημαντική λειτουργία το θεσμό των τοπικών συμβουλίων. Για να 
ξεκαθαρίσω λοιπόν και το τι μέλλει γενέσθαι με τα Ασώματα, τα Ασώματα, έχουμε συνεννοηθεί  με 
τον πρόεδρο του τοπικού συμβουλίου και τα μέλη του τοπικού συμβουλίου σε μία α΄φάση θα έχουμε 
1ον : θα συντηρήσουμε εκείνο το γραφείο δίπλα στο ιατρείο που είπαμε, για να  έχουμε την 1η 
εγκατάσταση του τοπικού συμβουλίου, και στη συνέχεια θα κουβεντιάσουμε για μία  μόνιμη 
στέγαση. Λέγω ότι γιατί ξεχώρισε το τριμελές τοπ. συμβούλιο, απ΄τα 5μελή τοπικά συμβούλια. Γιατί 
σε αυτή τη φάση κ. Μουτσιόπουλε, δεν έχει δυνατότητα ο Δήμος, όχι τόσο στο να στήσει ένα 
γραφείο, στον Αμμο, όσο αντιμετωπίζει ουσιαστικά πρόβλημα στελέχωσης αυτού του γραφείου, για 
να μπορεί να εξυπηρετείται σήμερα ο κάτοικος της Αμμου, ο οποίος βολεύεται όπως όλα τα χρόνια 
είχε συνηθίσει, σήμερα από πλευράς του καταστήματος του δημ. διαμερίσματος Αγ. Βαρβάρας. Να 
είστε βέβαιος ότι μόλις λίγο δούμε πως πάνε, η κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων, πρώτος εγώ 
και σε συνεννόηση μαζί, θα φέρω θέμα τροποποίησης   και απ΄τη στιγμή που θα έχουμε έστω κι 
αυτή τη δυνατότητα, να προχωρήσουμε να έχουμε και κατάστημα και στο δημοτικό διαμέρισμα της 
Αμμου. Αλλά σ' αυτή τη φάση υπήρξε αυτός ο λόγος που έγινε η συγκεκριμένη ρύθμιση. Όλα τα 
άλλα τα τοπικά συμβούλια, θα λειτουργήσουν μέχρι το τέλος του μηνός ελπίζω, να μπορέσουμε να 
έχουμε και τα εγκαίνια του κατ/τος του δημοτ. διαμερίσματος και στα Ασώματα. Κλείνω με το εξής, 
κοιτάξτε, δεν θέλω  να επιμείνετε σε αυτό το σημείο που σας λέω, γιατί θα αρχίσετε μετά να  έχετε, 
ένα μπελά στο κεφάλι,  που ίσως δεν πρέπει να τον  αναλάβετε σ' αυτή τη φάση ακόμα. Εάν 
εξουσιοδοτείτο με την απόφαση, παράλληλα με τον  γραμματέα  να έχει  δικαίωμα και ο πρόεδρος  
να εκδίδει πιστ/κά, θα δημιουργείτο ένα πρόβλημα και θα ξεφεύγαμε πια από μία ορθολογική 
λειτουργία ενός Δήμου γιατί είμαστε πια ένας ενιαίος Δήμος. Αυτό συνέβαινε ενδεχόμενα στις 
κοινότητες, και Σάββατα και Κυριακές, και ο πρόεδρος, εδώ υπάρχει ένας οργανωμένος Δήμος, θα 
έλεγα να μην επιμένετε γιατί μετά, εσάς ιδιαίτερα θα ενοχλούν. Ε, ας δούμε πως θα περπατήσει, στο 
κάτω κάτω της γραφής να σας πω κάτι, κανένας δεν είναι αλάνθαστος, μπορεί κάποια απ΄αυτά τα 
πράγματα η ζωή ν΄αποδείξει ότι δεν είναι σωστά. Μπορεί κάποια να μας προκύψουν ότι πρέπει να 
τα προσθέσουμε ή κάποια ν' αποδειχθεί η ορθότητά τους. Ας αφήσουμε ένα διάστημα 4 μηνών, να 
έχουμε τις πρώτες εμπειρίες μετά από τη λειτουργία μ' αυτό το πλάνο και είμαστε ανοιχτοί για μία 
ουσιαστική συζήτηση τι πρέπει στη συνέχεια να τροποποιηθεί ή όχι και τι η ζωή θα δείξει. 
 Αγαθαγγελίδης :Ξέρω βέβαια  πως απ΄τον κανονισμό  προβλέπεται ο κ. Δήμαρχος να έχει το 
λόγο, όποτε το ζητήσει και δεν προβλέπεται χρον. όριο; Ωστόσο να το μιλάει μισή ώρα, όσο σχεδόν 
όλοι μας μαζί για ένα θέμα, μάλλον μοιάζει με κατάχρηση. Το άλλο που ήθελα να σημειώσω, σε 
σχέση με τη διαδικασία, κι αν γίνεται να το εισάγουμε τώρα, είναι να ακούσουμε κι εμείς οι κοινοί 
θνητοί ή και ο τύπος, τις απόψεις των προέδρων των τοπ. συμβ. Απ' ότι φαίνεται υπήρξαν 
διαδικασίες, αλλά τις απόψεις τους τις είπαν αλλού. Προκειμένου ν' αποφασίσουμε σε λίγο πάνω σε 
μία πρόταση, εγώ τουλάχιστον θα ήθελα, θα χρειαζόμουνα τη γνώμη τους. 
 Πρόεδρος :κ. Αγαθαγγελίδη με συγχωρείτε, κάνετε ένα λάθος, εγώ οφείλω να το επισημάνω 
στο διαδικαστικό μέρος. Εδώ ο πρόεδρος του ΔΣ έχει απέναντι  του 32 Δ.Σ. Ο κάθε ένας μπορεί να 
έχει κάποιες επιπλέον ιδιότητες, γιατί υπάρχουν και κάποιοι συνάδελφοι που έχουν κάποιες επιπλέον 
ιδιότητες. Εφόσον είχαν τη διάθεση, είχαν και τη δυνατότητα και εφ' '\όσον κάποιοι συνάδελφοι να 



τοποθετηθούν μπορούσαν να το κάνουν. Νομίζω ότι δεν είναι και αυτό διαδικαστικό. Οφείλω να 
κλείσω να θεωρήσω περαιωμένη τη συζήτηση του θέματος και να ρθω αμέσως στην 
ψηφοφορία.Υπάρχουν στην ουσία 2 προτάσεις. 
 Σκουμπόπουλος : Πρότεινα σύσταση επιτροπής και συνεργασία επί του θέματος και εφόσον  
αυτό δεν το δέχτηκε, η πρότασή μας είναι να παρθούν 2 αποφάσεις : μία είναι μεταβίβαση 
αρμοδιοτήτων για αυτές που λεει το άρθρο 6 και η άλλη απόφ. διοικ. εξυπηρέτησης πολιτών. Στο 
άρθρο 6 προτείνουμε όλες τις αρμοδιότητες που προβλέπει το άρθρο 6 να μεταβιβαστούν στα ΤΑ 
και στη διοικ. εξυπηρέτηση των πολιτών όλες τις αρμοδιότητες που ανέφερα. 
 Δήμαρχος :Η πρόταση από δικής μου πλευράς είναι όπως είναι το κείμενο, που επάνω να 
αναγράφει αντί για  κανονισμός η ανάθεση αρμοδιοτήτων στα ΤΣ και διοικητική  εξυπηρέτηση 
πολιτών. 
 Σκουμπόπουλος :Να γίνει ονομαστική ψηφοφορία. 
 Πρόεδρος: Παρακαλώ ν’ αρχίσει η ονομαστική ψηφοφορία. 
 Στη συνέχεια ο γραμματέας φώναζε τα ονόματα των συμβούλων και αυτοί δήλωναν ποια από 
τις 2 προτάσεις ψηφίζουν. Έτσι: 
Υπέρ της πρότασης του Δημάρχου ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, 
Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Κ. Κόλβατζης, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Κ. Βαφείδης, Γ. 
Ουρσουζίδης, Σ. Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Α. Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. 
Ταραλάς. 

Υπέρ της πρότασης του δημοτικού συμβούλου κ. Χ. Σκουμπόπουλου ψήφισαν 11 
σύμβουλοι: 

Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Σοφιανίδης, Ε. 
Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. Μανακούλης, Π. 
Αγαθαγγελίδης. 

 Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το σχέδιο κειμένου εργασίας για τη μεταβίβαση αρμοδιοτήτων στα Τ.Σ και διοικητική 
εξυπηρέτηση των πολιτών που κατέθεσε ο Δήμαρχος. 
2.- Τις προτάσεις των δημοτικών συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος 
θέματος. 
3.- Ότι για την καλύτερη εξυπηρέτηση των κατοίκων, την αποτελεσματικότητα και την οικονομία 
σκόπιμο είναι το συμβούλιο ν’ αναθέσει αρμοδιότητες στα τοπικά συμβούλια του Δήμου καθώς και 
να καθορίσει τη διαδικασία χορήγησης πιστοποιητικών, βεβαιώσεων και άλλων εγγράφων στα 
πλαίσια της εξυπηρέτησης των κατοίκων του Δήμου. 
4.- Το αποτέλεσμα της ονομαστικής ψηφοφορίας.  
5.- Τις διατάξεις του Ν.2539/97  (ΦΕΚ 244 Α΄/4-12-97) «Συγκρότηση της Πρωτοβάθμιας Τοπικής 
Αυτοδιοίκησης». 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει την Ανάθεση Αρμοδιοτήτων στα Τοπικά Συμβούλια και Διοικητική Εξυπηρέτηση 
των πολιτών, ως εξής: 
 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α΄ 
ΔΗΜΟΤΙΚΗ ΑΠΟΚΕΝΤΡΩΣΗ 

 
Άρθρο 1: Σύσταση των Τοπικών Συμβουλίων 

 
 Στο Δήμο Βέροιας, με σκοπό την προώθηση της δημοτικής αποκέντρωσης και της λαϊκής 
συμμετοχής στις τοπικές υποθέσεις, την ενεργοποίηση, την κινητοποίηση και την οργάνωση των 
πολιτών στα πλαίσια του θεσμού της Τοπικής Αυτοδιοίκησης για την έρευνα, τον εντοπισμό, την 
καταγραφή των τοπικών προβλημάτων, αναγκών και δυνατοτήτων κάθε περιοχής, καθώς και την 
ιεράρχηση, επεξεργασία και προώθηση επίλυσης κάθε τοπικού προβλήματος ανάπτυξης, 



απασχόλησης, διαβίωσης και ψυχαγωγίας των κατοίκων του Δήμου, έχουν συσταθεί, με βάση τις 
διατάξεις των άρθρων 1 παρ. 16 εδάφιο Α.16.6 και 4 του ν. 2539/97,  δέκα (10) Τοπικά Συμβούλια. 
 

Άρθρο 2: Γεωγραφικά όρια των Δημοτικών Διαμερισμάτων 
 
 Κάθε Τοπικό Συμβούλιο λειτουργεί μέσα στα εδαφικά όρια του αντίστοιχου δημοτικού 
διαμερίσματος. Ο Δήμος Βέροιας, όπως συγκροτείται με βάση την διάταξη του άρθρου 1 παρ. 
16 εδάφιο Α.16.6 του ν. 2539/97, χωρίζεται σε δέκα (10) Δημοτικά Διαμερίσματα ως ακολούθως:  

Δημοτικό Διαμέρισμα Γεωργιανών 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Γεωργιανών» αποτελείται από την περιοχή της πρώην Κοινότητας 
Γεωργιανών, εκτείνεται στα διοικητικά όρια της ανωτέρω πρώην Κοινότητας και περιλαμβάνει τους 
οικισμούς Γεωργιανών και Λευκόπετρας. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Καστανιάς 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Καστανιάς» αποτελείται από την περιοχή της πρώην Κοινότητας 
Καστανέας, εκτείνεται στα διοικητικά όρια της ανωτέρω πρώην Κοινότητας και περιλαμβάνει τους 
οικισμούς Καστανέας και Μικρής Σάντας. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Κάτω Βερμίου 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Κάτω Βερμίου» αποτελείται από την περιοχή της πρώην Κοινότητας 
Κάτω Βερμίου και εκτείνεται στα διοικητικά όρια της ανωτέρω πρώην Κοινότητας. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Κουμαριάς 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Κουμαριάς» αποτελείται από την περιοχή της πρώην Κοινότητας 
Κουμαριάς, εκτείνεται στα διοικητικά όρια της ανωτέρω πρώην Κοινότητας και περιλαμβάνει τους 
οικισμούς Κουμαριάς και Ξηρολιβάδου. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Ράχης 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Ράχης» αποτελείται από την περιοχή της πρώην Κοινότητας Ράχης και 
εκτείνεται στα διοικητικά όρια της ανωτέρω πρώην Κοινότητας. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Τριποτάμου 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Τριποτάμου» αποτελείται από την περιοχή της πρώην Κοινότητας 
Τριποτάμου, εκτείνεται στα διοικητικά όρια της ανωτέρω πρώην Κοινότητας και περιλαμβάνει τους 
οικισμούς Τριποτάμου, Κάτω Κομνηνείου και Κομνηνείου. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Αγίας Βαρβάρας 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Αγίας Βαρβάρας» αποτελείται από την περιοχή του συνοικισμού Αγίας 
Βαρβάρας της πρώην Κοινότητας Αγίας Βαρβάρας και εκτείνεται στα διοικητικά όρια του ανωτέρω 
συνοικισμού. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Άμμου 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Άμμου» αποτελείται από την περιοχή του συνοικισμού Άμμου της πρώην 
Κοινότητας Αγίας Βαρβάρας και εκτείνεται στα διοικητικά όρια του ανωτέρω συνοικισμού. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Ασωμάτων 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Ασωμάτων» αποτελείται από την περιοχή του συνοικισμού Ασωμάτων 
της πρώην Κοινότητας Αγίας Βαρβάρας και εκτείνεται στα διοικητικά όρια του ανωτέρω 
συνοικισμού. 

Δημοτικό Διαμέρισμα Προφήτη Ηλία 
Το «Δημοτικό Διαμέρισμα Προφήτη Ηλία» αποτελείται από την περιοχή του συνοικισμού 
Προφήτης Ηλίας της πρώην Κοινότητας Αγίας Βαρβάρας και εκτείνεται στα διοικητικά όρια του 
ανωτέρω συνοικισμού. 
 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’ 
ΟΡΓΑΝΑ ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΑΠΟΚΕΝΤΡΩΣΗΣ 

 
Άρθρο 3: Όργανα της δημοτικής αποκέντρωσης 

 
 Όργανα της δημοτικής αποκέντρωσης είναι το Τοπικό Συμβούλιο, ο Πρόεδρος του Τοπικού 
Συμβουλίου και η Λαϊκή Συνέλευση. 
 



ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’ 
ΤΟΠΙΚΑ ΣΥΜΒΟΥΛΙΑ 

ΟΝΟΜΑΣΙΑ - ΑΡΜΟΔΙΟΤΗΤΕΣ - ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ - ΕΚΛΟΓΗ 
 

Άρθρο 4: Ονομασία των Τοπικών Συμβουλίων 
 
 Σε κάθε Δημοτικό Διαμέρισμα λειτουργεί το αντίστοιχο Τοπικό Συμβούλιο, το οποίο φέρει 
την ονομασία «Τοπικό Συμβούλιο ........... » και στην συνέχεια το όνομα της Κοινότητας που 
καταργήθηκε ή το όνομα του συνοικισμού που προσαρτήθηκε στον Δήμο Βέροιας. 
  

Άρθρο 5: Αριθμός μελών των Τοπικών Συμβουλίων 
 
 Με βάση την διάταξη του άρθρου 4 παρ. 3 του ν. 2539/97 σε συνδυασμό με τα επίσημα 
αποτελέσματα της απογραφής του 1991, ο αριθμός των μελών των Τοπικών Συμβουλίων του Δήμου 
Βέροιας, για την τρέχουσα δημοτική περίοδο, είναι ο ακόλουθος: 
 Τοπικό Συμβούλιο Γεωργιανών      : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Καστανέας        : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Κάτω Βερμίου   : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Κουμαριάς         : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Ράχης                : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Τριποτάμου       : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Αγίας Βαρβάρας: πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Άμμου                : τρία (3) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Ασωμάτων         : πέντε (5) μέλη, 
 Τοπικό Συμβούλιο Προφήτη Ηλία    : Δεν λειτουργεί, ελλείψει κατοίκων στο οικισμό 
      κατά την απογραφή του 1991. 
 

Άρθρο 6: Εκλογή - εκλογικό σύστημα - θητεία των Τοπικών Συμβουλίων 
 
 Η εκλογή, η θητεία, η εγκατάσταση και το εκλογικό σύστημα με βάση το οποίο εκλέγονται 
και λειτουργούν τα Τοπικά Συμβούλια ρυθμίζονται όπως κάθε φορά ο Νόμος ορίζει. 
 

Άρθρο 7: Αρμοδιότητες - λειτουργία των Τοπικών Συμβουλίων 
 
1.  :Το Τοπικό Συμβούλιο έχει από τον Νόμο τις ακόλουθες γενικές και ειδικές 

αρμοδιότητες: 
α. Εκφέρει γνώμη και διατυπώνει προτάσεις προς το Δημοτικό Συμβούλιο για όλα τα 

ζητήματα που ενδιαφέρουν το Δημοτικό Διαμέρισμα. 
Διατυπώνει προτάσεις στα πλαίσια της κατάρτισης του τεχνικού προγράμματος του 
Δήμου για τα εκτελεστέα έργα και προγράμματα που αφορούν την περιφέρειά του. 

β. Παρακολουθεί την υλοποίηση των έργων και προγραμμάτων που εκτελούνται στο 
Δημοτικό Διαμέρισμα, έχοντας δικαίωμα να λαμβάνει γνώση των οικονομικών και 
τεχνικών στοιχείων που αφορούν τη μελέτη και εκτέλεση των έργων και προγραμμάτων 
αυτών και υποβάλλει σχετικές προτάσεις προς τα αρμόδια όργανα του Δήμου. 

γ. Παρακολουθεί τη λειτουργία των κέντρων και εγκαταστάσεων παροχής διοικητικών, 
κοινωνικών, πολιτιστικών και αθλητικών εξυπηρετήσεων του Δήμου που λειτουργούν 
στο Δημοτικό Διαμέρισμα και προτείνει στα αρμόδια όργανα του Δήμου τη λήψη μέτρων 
για τη βελτίωση της οργάνωσης και λειτουργίας τους. 

δ. Προτείνει κατά τις ισχύουσες διατάξεις στο Δημοτικό Συμβούλιο τον ορισμό μελών των 
διοικητικών συμβουλίων, ιδρυμάτων, νομικών προσώπων δημοσίου δικαίου και 
επιχειρήσεων του Δήμου που λειτουργούν στο Δημοτικό Διαμέρισμα. 

ε. Ο Πρόεδρός του ή και μέλη του συμμετέχουν στη διοίκηση κληροδοτήματος στην οποία, 
αντίστοιχα προβλέπεται σύμφωνα με την πράξη σύστασής του η συμμετοχή του 
Προέδρου της καταργούμενης κοινότητας ή των κοινοτικών συμβούλων. Στην 



περίπτωση που το κληροδότημα αποτελεί κεφάλαιο αυτοτελούς διαχείρισης τις πράξεις 
διαχείρισης εκδίδει η Δημαρχιακή Επιτροπή μετά από σύμφωνη γνώμη του Τοπικού 
Συμβουλίου. 
Η αποδοχή κληροδοτήματος, κληρονομιάς ή δωρεάς, η οποία διατίθεται ρητά και 
αποκλειστικά για δημοτικό διαμέρισμα, γίνεται από τη Δημαρχιακή Επιτροπή μετά από 
σύμφωνη γνώμη του οικείου Τοπικού Συμβουλίου. 

στ. Διατυπώνει σύμφωνη γνώμη στο Δημοτικό Συμβούλιο για τον τρόπο διάθεσης των 
βοσκήσιμων εκτάσεων που βρίσκονται στην περιφέρεια του δημοτικού διαμερίσματος. 

ζ. Διατυπώνει σύμφωνη γνώμη για την εκμίσθωση χωρίς δημοπρασία δασικών εκτάσεων, 
που βρίσκονται στην περιφέρεια του δημοτικού διαμερίσματος, κατά τις διατάξεις του 
άρθρου 257 του π. δ/τος  410/1995. 

η. Εκφέρει γνώμη για την αξιοποίηση, ανταλλαγή, δωρεά, εκποίηση περιουσιακών 
στοιχείων που ανήκαν στην Κοινότητα που καταργήθηκε ή στον συνοικισμό που 
προσαρτήθηκε. 

θ. Προτείνει προς το Δημοτικό Συμβούλιο και εκφέρει γνώμη για την ονομασία ή 
μετονομασία συνοικιών, οδών, και πλατειών που βρίσκονται μέσα στα εδαφικά όρια του 
αντίστοιχου δημοτικού διαμερίσματος (άρθρο 12 του ν. 2539/97). 

2. Το Δημοτικό Συμβούλιο, με την παρούσα απόφασή του, μεταβιβάζει τις παρακάτω 
αρμοδιότητές του στα Τοπικά Συμβούλια (άρθρο 6 παρ. 2 του ν. 2539/97): 

α. Την σύνταξη του κανονισμού εργασιών τους, ο οποίος εγκρίνεται με την απόλυτη 
πλειοψηφία του όλου αριθμού των μελών του. 

β. Την σύνταξη σχεδίου του ετήσιου προϋπολογισμού του Δημοτικού Διαμερίσματος, του 
οποίου οι δαπάνες δεν επιτρέπεται να υπερβαίνουν το σύνολο των πόρων του. Ως πόροι 
θεωρούνται το άθροισμα των εσόδων που προέρχονται από την εκμετάλλευση της 
περιουσίας που ανήκε στην καταργούμενη Κοινότητα ή τον προσαρτώμενο συνοικισμό 
καθώς και το χρηματικό ποσό με το οποίο χρηματοδοτείται κάθε Δημοτικό Διαμέρισμα 
από τον προϋπολογισμό του Δήμου. Το Δημοτικό Συμβούλιο, με απόφασή-του που 
λαμβάνεται κάθε φορά μέχρι την 30η Σεπτεμβρίου, ορίζει το ποσό με το οποίο θα 
χρηματοδοτηθεί κάθε Δημοτικό Διαμέρισμα για την οικονομική χρήση του επομένου 
έτους. 
Ειδικά για το έτος 1999, η παραπάνω απόφαση πρέπει να ληφθεί μέχρι την 10η 
Φεβρουαρίου 1999. 

γ. Την σύνταξη σχεδίου Τεχνικού προγράμματος, μέσα στα πλαίσια του προϋπολογισμού 
των, όπως αυτός καθορίζεται με την παραπάνω παράγραφο. Το σχέδιο αυτό υποβάλλεται 
στο Δημοτικό Συμβούλιο τρεις τουλάχιστον μήνες πριν την έναρξη του οικονομικού 
έτους. 
Ειδικά για το έτος 1999 το παραπάνω σχέδιο πρέπει να υποβληθεί το αργότερο μέχρι την 
10η Φεβρουαρίου 1999. 

δ. Την σύμφωνη γνώμη για την δωρεάν παραχώρηση της χρήσης δημοτικών ακινήτων που 
βρίσκονται εντός των εδαφικών ορίων των, σύμφωνα με τους όρους που ορίζονται από 
το αρ. 247 ΔΚΚ. 

ε. Την σύμφωνη γνώμη για την χορήγηση των αδειών ίδρυσης και λειτουργίας 
καταστημάτων υγειονομικού ενδιαφέροντος, καθώς και για την χορήγηση αδειών 
λειτουργίας μουσικής καταστημάτων, που βρίσκονται εντός των εδαφικών ορίων της. Η 
άσκηση της αρμοδιότητας αυτής μεταβιβάζεται στα πενταμελή Τοπικά Συμβούλια με 
τους όρους και προϋποθέσεις που καθορίζει κάθε φορά ο νόμος καθώς και το Δημοτικό 
Συμβούλιο, με τις γενικότερου κανονιστικού χαρακτήρα αποφάσεις του. Η σύμφωνη 
γνώμη του Τοπικού Συμβουλίου εκφράζεται με απόφασή του, που υποβάλλεται στο 
αρμόδιο κάθε φορά όργανο (Δημοτικό Συμβούλιο ή Δημαρχιακή Επιτροπή) μέσα σε 
προθεσμία το πολύ δέκα (10) ημερών από την μεταβίβαση σε αυτά του σχετικού 
φακέλου. Αν παρέλθει άπρακτη η παραπάνω προθεσμία, τότε δικαιούται να επιληφθεί 
της αίτησης το Δημοτικό Συμβούλιο ή το υπ’ αυτού εξουσιοδοτηθέν όργανο. Το 
Δημοτικό Συμβούλιο ή το υπ’ αυτού εξουσιοδοτηθέν όργανο ελέγχει μόνο την 
νομιμότητα της απόφασης σε σχέση με τις ισχύουσες κάθε φορά διατάξεις του Δ.Κ.Κ., 
τις Υγειονομικές Διατάξεις καθώς και τις κανονιστικού χαρακτήρα αποφάσεις του 



Δημοτικού Συμβουλίου και σε περίπτωση που η απόφαση του Τοπικού Συμβουλίου 
καλύπτει την νομιμότητα, είναι δεσμευτική για το όργανο που αποφασίζει. 

στ. Την σύμφωνη γνώμη για τον καθορισμό της θέσης των Περιπτέρων εντός των εδαφικών 
ορίων των, σύμφωνα με τους όρους που ορίζονται από τον ν. 1416/84. 
 Η σύμφωνη γνώμη του Τοπικού Συμβουλίου εκφράζεται με απόφασή του, που 
υποβάλλεται στο Δημοτικό Συμβούλιο μέσα σε προθεσμία το πολύ δέκα πέντε (15) 
ημερών από την μεταβίβαση σε αυτά του σχετικού φακέλου. Αν παρέλθει άπρακτη η 
παραπάνω προθεσμία, τότε δικαιούται να επιληφθεί της αίτησης το Δημοτικό Συμβούλιο. 
Το Δημοτικό Συμβούλιο ελέγχει μόνο την νομιμότητα της απόφασης σε σχέση με τις 
ισχύουσες κάθε φορά διατάξεις του νόμου καθώς και τις κανονιστικού χαρακτήρα 
αποφάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου και σε περίπτωση που η απόφαση του Τοπικού 
Συμβουλίου καλύπτει την νομιμότητα, είναι δεσμευτική για το όργανο που αποφασίζει. 

ζ. Την σύμφωνη γνώμη για την επιχορήγηση και τα βοηθήματα του αρ. 262 ΔΚΚ, με τους 
όρους, προϋποθέσεις και περιορισμούς που καθορίζει η παραπάνω διάταξη. 

η. Την διαχείριση του συνόλου των ιδίων πόρων που προέρχονται από την εκμετάλλευση 
της περιουσίας που ανήκε στην καταργούμενη Κοινότητα ή τον προσαρτώμενο 
συνοικισμό. 

θ. Την ευθύνη της συντήρησης και λειτουργίας των εγκαταστάσεων στους βοσκότοπους. 
Για κάθε έργο αυτού του είδους θα πρέπει να αναγράφεται χωριστή πίστωση στον 
προϋπολογισμό, η μελέτη να συντάσσεται από την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου και η 
δαπάνη του έργου να μην υπερβαίνει τις 500.000 δραχμές. Αν η προϋπολογισθείσα 
δαπάνη του έργου υπερβαίνει τις 500.000 δρχ., τότε η παρούσα αρμοδιότητα ασκείται 
από το Δημοτικό Συμβούλιο 

ι. Την συντήρηση και λειτουργία των νεκροταφείων. Για κάθε έργο αυτού του είδους θα 
πρέπει να αναγράφεται χωριστή πίστωση στον προϋπολογισμό, η μελέτη να 
συντάσσεται από την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου και η δαπάνη του έργου να μην 
υπερβαίνει τις 500.000 δραχμές. Αν η προϋπολογισθείσα δαπάνη του έργου υπερβαίνει 
τις 500.000 δρχ., τότε η παρούσα αρμοδιότητα ασκείται από το Δημοτικό Συμβούλιο. 

ια. Την πρόταση για την εφαρμογή πολιτιστικών, ψυχαγωγικών και αθλητικών 
προγραμμάτων. Οι προτάσεις αυτές που αφορούν το επόμενο έτος υποβάλλονται το 
αργότερο μέχρι την 31η Οκτωβρίου και διαβιβάζονται στην αρμόδια Επιτροπή του 
Δημοτικού Συμβουλίου και στις Δημοτικές Επιχειρήσεις που ασχολούνται με τον 
Πολιτισμό, προκειμένου να περιληφθούν στο ετήσιο πρόγραμμά-των. 

ιβ. Την μέριμνα για την παροχή υπηρεσιών και προστασίας στους ηλικιωμένους κατοίκους 
της περιοχής του, στο πλαίσιο της κοινωνικής πολιτικής του Δήμου και σε συνεργασία με 
τα Νομικά Πρόσωπα ή τις Δημοτικές Επιχειρήσεις που αναπτύσσουν τις αντίστοιχες 
δράσεις. 

3. Οι αποφάσεις του Δημοτικού Συμβουλίου της παραγράφου 2 του παρόντος άρθρου 
τοιχοκολλούνται στο δημοτικό κατάστημα κατά τα οριζόμενα στο άρθρο 96 παρ. 6 του π. 
δ/τος 410/1995. 

4. Αν, για οποιονδήποτε λόγο, το Τοπικό Συμβούλιο δεν ασκεί τις ανατεθείσες σε αυτό 
αρμοδιότητες, τότε τις ασκεί ο Δήμος με τα κατά περίπτωση αρμόδια όργανά-του. 

5. Αποφάσεις των οργάνων του Δήμου, που αναφέρονται σε δραστηριότητες και ενέργειες 
οι οποίες αφορούν στη διατήρηση του χαρακτήρα παραδοσιακού οικισμού λαμβάνονται 
μετά από γνώμη του οικείου Τοπικού Συμβουλίου. 

6. Οι συνεδριάσεις του Τοπικού Συμβουλίου είναι δημόσιες. Το Συμβούλιο έχει απαρτία, 
όταν είναι παρόντα τα περισσότερα μέλη του. Τα τριμελή συνεδριάζουν με την παρουσία 
όλων των μελών τους. 

7. Το Τοπικό Συμβούλιο αποφασίζει με την απόλυτη πλειοψηφία  των παρόντων, αν δεν 
υπάρχει  άλλη διάταξη που να ορίζει διαφορετικά. Σε περίπτωση ισοψηφίας επικρατεί η 
ψήφος του προέδρου. Απόλυτη  πλειοψηφία των παρόντων είναι ο ακέραιος αριθμός που 
είναι αμέσως μεγαλύτερος από το ένα δεύτερο του αριθμού των μελών του. 

8. Τα καθήκοντα του γραμματέα του Τοπικού Συμβουλίου ασκεί υπάλληλος του Δήμου που 
ορίζεται από το Δήμαρχο ή σύμβουλος που ορίζεται από τον Πρόεδρο του Τοπικού 
Συμβουλίου. 



9. Στη συνεδρίαση του Τοπικού Συμβουλίου τηρούνται πρακτικά σε ειδικό βιβλίο 
αριθμημένο και μονογραφημένο από τον πρόεδρο ή σε φύλλα χάρτου αριθμημένα και 
μονογραφημένα από τον ίδιο. Στο τέλος του έτους τα πρακτικά αυτά βιβλιοδετούνται με 
ευθύνη του προέδρου και του γραμματέα. 
Στα πρακτικά καταχωρούνται από τον Πρόεδρο και το γραμματέα και οι απόψεις της 
μειοψηφίας. 

10. Όπου από τις διατάξεις του νόμου ή του παρόντος κανονισμού προβλέπεται η διατύπωση 
πρότασης ή γνώμης από τα Τοπικά Συμβούλια, αυτή υποβάλλεται εντός ανατρεπτικής 
προθεσμίας δεκαπέντε (15) ημερών από την υποβολή του ερωτήματος, μετά την πάροδο 
της οποίας τα αρμόδια όργανα αποφασίζουν και χωρίς αυτήν. 

 
 

Άρθρο 8: Αρμοδιότητες που παραμένουν στον Δήμο 
 
 Στην αρμοδιότητα και ευθύνη του Δήμου υπάγονται και: 

- η συντήρηση των πολιτιστικών, ψυχαγωγικών και αθλητικών εγκαταστάσεων. 
- η συντήρηση των παιδικών χαρών και άλλων παιδιών. 
- η συντήρηση και λειτουργία των σχολικών κτιρίων και του εξοπλισμού τους. 
- η συντήρηση των δημοτικών οδών και γεφυρών, πλατειών και των άλλων κοινόχρηστων 

χώρων, καθώς και των αγροτικών οδών. 
- η συντήρηση και λειτουργία του συστήματος αποχέτευσης.  
- η συντήρηση και λειτουργία του δικτύου άρδευσης. 
- η συντήρηση και λειτουργία των εσωτερικών δικτύων ύδρευσης, των αντλιοστασίων και 

των υδρομαστεύσεων. 
- η εκτέλεση κάθε είδους έργων ύδρευσης, αποχέτευσης και βιολογικού καθαρισμού. 

 
 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Δ’ 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ ΤΟΠΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 
ΕΚΛΟΓΗ - ΑΡΜΟΔΙΟΤΗΤΕΣ - ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑ 

 
 Άρθρο 9: Εκλογή Προέδρου 
 
 1. Ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου εκλέγεται για τέσσερα (4) χρόνια απευθείας από το 
σύνολο των ψηφοφόρων του Δημοτικού Διαμερίσματος. Η εκλογή και η θητεία του Προέδρου 
λαμβάνουν χώρα όπως ο νόμος κάθε φορά ορίζει. 
 2. Ο Πρόεδρος των πενταμελών Τοπικών Συμβουλίων είναι και μέλος του Δημοτικού 
Συμβουλίου. Ο Πρόεδρος των τριμελών Τοπικών Συμβουλίων είναι και δημαρχιακός πάρεδρος. 
 
 Άρθρο 10: Αρμοδιότητες - λειτουργία Προέδρου 
 
1. Ο πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου: 
α. Συγκαλεί και εκπροσωπεί το Τοπικό Συμβούλιο. 
β. Υπογράφει βεβαιώσεις, πιστοποιητικά και άλλα έγγραφα για τα οποία τον έχει 

εξουσιοδοτήσει ο Δήμαρχος με απόφασή-του. 
γ. Ενημερώνει το Δήμαρχο και τα άλλα αρμόδια όργανα του Δήμου για τα προβλήματα του 

Δημοτικού Διαμερίσματος και συνεργάζεται με αυτά και τις αρμόδιες υπηρεσίες για την 
επίλυσή τους. 

δ. Ασκεί όσες αρμοδιότητες του μεταβιβάζει ο Δήμαρχος  ή το Δημοτικό Συμβούλιο με 
απόφασή τους που δημοσιεύεται σε μία τουλάχιστον ημερήσια εφημερίδα της 
πρωτεύουσας του Νομού. Αν ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου και ο αναπληρωτής-
του απουσιάζουν ή κωλύονται αυτές τις αρμοδιότητες τις ασκεί ο Δήμαρχος. 

ε. Εκτελεί τις αποφάσεις του Τοπικού Συμβουλίου και  
στ. Ενεργεί πληρωμές με σύσταση πάγιας προκαταβολής κατά τις σχετικές διατάξεις του π. 

δ/τος 410/1995. 



2. Καλεί το Συμβούλιο σε συνεδρίαση, διευθύνει τη συζήτηση, φροντίζει με κάθε 
κατάλληλο μέτρο γι την τάξη στη συνεδρίαση και μπορεί να διατάξει να αποβληθεί από  
το ακροατήριο κάθε πρόσωπο που διαταράσσει τη συνεδρίαση. 

3. Συμμετέχει στη διοίκηση κληροδοτήματος στην οποία, αντίστοιχα προβλέπεται σύμφωνα 
με την πράξη σύστασής-του η συμμετοχή του Προέδρου της καταργούμενης κοινότητας 
ή των κοινοτικών συμβούλων.  

4. Ειδικά για τους προέδρους των τριμελών Τοπικών Συμβουλίων (δημαρχιακούς 
παρέδρους) εφαρμόζονται κατ΄ αναλογία και οι διατάξεις του άρθρου 8 παράγραφοι 1, 3 
εδάφια β΄ και γ’, 4 και 8 έως και 13 του ν. 2539/97. 

5. Αν ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου απουσιάζει ή κωλύεται, τον αναπληρώνει ο 
αναπληρωτής αυτού σε όλα τα καθήκοντά του. 

6. Το Δημοτικό Συμβούλιο, κατ’ εφαρμογή της διάταξης του άρθρου 11 παρ. 3 του ν. 
2539/97 κρίνει σκόπιμο όπως ο Δήμαρχος, στα πλαίσια της αρμοδιότητάς-του να 
εξουσιοδοτεί τον εκάστοτε Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου για την υπογραφή 
διαφόρων πιστοποιητικών ή εγγράφων, εξουσιοδοτήσει τους Προέδρους των πενταμελών 
Τοπικών Συμβουλίων και με την υπογραφή των κατωτέρω πιστοποιητικών και 
βεβαιώσεων για τους κατοίκους του Δημοτικού Διαμερίσματός-τους: 

α. Πιστοποιητικό συντήρησης γονέων για χρήση στην Ο.Δ. της Γερμανίας. 
β. Πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης για στρατολογική χρήση. 
γ. Πιστοποιητικό κατοχής ζώων για την Α.Τ.Ε. και για μεταβιβάσεις. 
δ. Βεβαίωση ιδιοκτησίας γεωργικών εκμεταλλεύσεων. 
ε. Βεβαίωση καλλιέργειας ή μη κατοχής κοινοχρήστων εκτάσεων. 

στ. Βεβαίωση κατοικιών που κτίστηκαν πριν το έτος 1955 για παροχή ηλεκτρικού ρεύματος. 
7. Αν ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου και ο αναπληρωτής του απουσιάζουν ή 

κωλύονται, τότε τις αρμοδιότητες αυτών που τους μεταβιβάστηκαν είτε με απόφαση του 
Δημάρχου είτε με απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου ασκούνται από τον Δήμαρχο. 

 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ε’ 

ΛΑΪΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 
 
 Άρθρο 11: Λαϊκή Συνέλευση 
 

Ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου ή ο Πάρεδρος με προκήρυξή του, που τοιχοκολλείται 
πριν από οκτώ τουλάχιστον ημέρες, καλεί τους κατοίκους  του Δημοτικού Διαμερίσματος έως την 
τελευταία Κυριακή του Σεπτεμβρίου κάθε χρόνο σε κατάλληλο χώρο και σε ώρα σε συνέλευση. Σε 
αυτήν καλείται υποχρεωτικά ο Δήμαρχος και τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου. Στη συνέλευση 
συζητούνται όλα τα θέματα που αφορούν το Δημοτικό Διαμέρισμα και εκδίδονται  ψηφίσματα με 
την πλειοψηφία των παρόντων. Εκτός από την τακτική συνέλευση ο Πρόεδρος του Συμβουλίου ή ο 
Πάρεδρος έχει δικαίωμα να καλέσει δύο ακόμα έκτακτες συνελεύσεις. Η σύγκληση γίνεται με τον 
ίδιο τρόπο που καλείται η τακτική συνέλευση. 
Ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου ή ο Πάρεδρος μεταφέρει εγγράφως τα ψηφίσματα της 
συνέλευσης στο Δήμαρχο και στον Πρόεδρο του Δημοτικού Συμβουλίου. 
 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΣΤ’ 
ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗ ΕΞΥΠΗΡΕΤΗΣΗ ΤΩΝ ΠΟΛΙΤΩΝ 

 
Άρθρο 12: Καταστήματα Δημοτικών Διαμερισμάτων - Διοικητική εξυπηρέτηση του  

πολίτη 
 
1. Η διοικητική εξυπηρέτηση των κατοίκων γίνεται από το προσωπικό των υπηρεσιών του 

Δήμου είτε από την έδρα του Δήμου, είτε, για τους κατοίκους των Δημοτικών 
Διαμερισμάτων, παράλληλα και από τα γραφεία των πρώην κοινοτικών καταστημάτων. 
Τα καταστήματα των πρώην κοινοτήτων μετονομάζονται σε καταστήματα των 
«Δημοτικών Διαμερισμάτων ...........» και στην συνέχεια το όνομα της κοινότητας που 
καταργήθηκε ή του συνοικισμού που συνενώθηκε. Τα ανωτέρω καταστήματα 



παραμένουν ανοιχτά για την παράλληλη εξυπηρέτηση των κατοίκων του Δημοτικού 
Διαμερίσματος. 

2. Με απόφαση του Δημάρχου, η οποία λαμβάνεται εντός του Ιανουαρίου κάθε έτους, 
καθορίζεται το ωράριο εργασίας υπαλλήλων  του Δήμου σε κάθε Δημοτικό Διαμέρισμα 
και ο συνολικός εβδομαδιαίος χρόνος εργασίας τους, εντός του ισχύοντος εβδομαδιαίου 
ωραρίου εργασίας, για κάθε περίπτωση, διατηρώντας σε ισχύ και τις διατάξεις του 
άρθρου  89 του ν. 1188/1981 όπως έχουν τροποποιηθεί.  

3. Όλοι οι δημότες για θέματα αρμοδιότητας ληξιάρχου θα εξυπηρετούνται από το 
κεντρικό δημοτικό κατάστημα και από τον οριζόμενο κάθε φορά Ληξίαρχο. 

4. Με σκοπό την καλλίτερη εξυπηρέτηση των κατοίκων εντός των ορίων του Δημοτικού 
Διαμερίσματος στο οποίο διαμένουν, το Δημοτικό Συμβούλιο καθορίζει τη διαδικασία 
χορήγησης πιστοποιητικών, βεβαιώσεων και λοιπών εγγράφων ως εξής: 

α. Για τα πιστοποιητικά του άρθρου 10 παρ. 6 του παρόντος, αποκλειστικά αρμόδιος είναι 
ο εκάστοτε Πρόεδρος του πενταμελούς Τοπικού Συμβουλίου, με την εξαίρεση της 
παραγράφου 7 του ίδιου άρθρου. 

β. Για το Δημοτικό Διαμέρισμα Άμμου, αρμόδιος για την χορήγηση των παραπάνω 
πιστοποιητικών είναι ο Πρόεδρος του Τοπικού Συμβουλίου Αγίας Βαρβάρας. 

γ. Για την χορήγηση των παρακάτω πιστοποιητικών, οι κάτοικοι των Δημοτικών 
Διαμερισμάτων μπορούν να απευθύνονται είτε στα καταστήματα των Δημοτικών 
Διαμερισμάτων τους, είτε στο κεντρικό Δημοτικό κατάστημα. Οι κάτοικοι του 
Δημοτικού Διαμερίσματος Άμμου θα εξυπηρετούνται από το κατάστημα του Δημοτικού 
Διαμερίσματος Αγίας Βαρβάρας. 

- πιστοποιητικό γεννήσεως για δελτία αστυνομικών ταυτοτήτων 
- πιστοποιητικό γεννήσεως για διάφορες χρήσεις (σχολική, εκλογική κλπ) 
- πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης 
- πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης για τον ΟΓΑ 
- πιστοποιητικό πλησιέστερων συγγενών 
- πιστοποιητικό βαθμού συγγενείας 
- πιστοποιητικό γνησιότητας τέκνου 
- πιστοποιητικό ταυτοπροσωπίας για γενική χρήση 
- πιστοποιητικό ταυτοπροσωπίας για εγγραφή σε αθλητικούς συλλόγους 
- πιστοποιητικό εγγραφής στο μητρώο αρρένων 
- πιστοποιητικό ότι βρίσκονται στην ζωή για τους συνταξιούχους από χώρες της Ε.Ε.  
- θεωρήσεις του γνησίου της υπογραφής 

δ. Για την χορήγηση των παρακάτω πιστοποιητικών, οι κάτοικοι των Δημοτικών 
Διαμερισμάτων πρέπει να απευθύνονται αποκλειστικά στα καταστήματα των Δημοτικών 
Διαμερισμάτων τους και στον αρμόδιο εξουσιοδοτημένο δημοτικό υπάλληλο. Οι 
κάτοικοι του Δημοτικού Διαμερίσματος Άμμου θα εξυπηρετούνται αποκλειστικά από το 
κατάστημα του Δημοτικού Διαμερίσματος Αγίας Βαρβάρας.  

- πιστοποιητικό πράξης μεταβίβασης ζώων 
- πιστοποιητικό αποστάξεως στεμφύλων 
- βεβαίωση επαγγέλματος 
- βεβαίωση κατοικίας 
- βεβαίωση για αγροτικές άδειες σε στρατευμένους 

5. Οι δημοτικοί υπάλληλοι, που με απόφαση του Δημάρχου κατά την παράγραφο 2 του 
παρόντος άρθρου, εργάζονται στα καταστήματα των Δημοτικών Διαμερισμάτων για την 
εξυπηρέτηση των κατοίκων τους, υπογράφουν και χορηγούν τα παρακάτω 
πιστοποιητικά και βεβαιώσεις: 

- πιστοποιητικό γεννήσεως για δελτία αστυνομικών ταυτοτήτων 
- πιστοποιητικό γεννήσεως για διάφορες χρήσεις (σχολική, εκλογική κλπ) 
- πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης 
- πιστοποιητικό οικογενειακής κατάστασης για τον ΟΓΑ 
- πιστοποιητικό πλησιέστερων συγγενών 
- πιστοποιητικό βαθμού συγγενείας 
- πιστοποιητικό γνησιότητας τέκνου 



- πιστοποιητικό ταυτοπροσωπίας για γενική χρήση 
- πιστοποιητικό ταυτοπροσωπίας για εγγραφή σε αθλητικούς συλλόγους 
- πιστοποιητικό εγγραφής στο μητρώο αρρένων 
- πιστοποιητικό θανάτου 
- πιστοποιητικό ότι βρίσκονται στην ζωή για τους συνταξιούχους από χώρες της Ε.Ε.  
- πιστοποιητικό πράξης μεταβίβασης ζώων 
- πιστοποιητικό αποστάξεως στεμφύλων 
- βεβαίωση επαγγέλματος 
- βεβαίωση κατοικίας 
- βεβαίωση για αγροτικές άδειες σε στρατευμένους 
- θεωρήσεις του γνησίου της υπογραφής 

 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ Ζ’ 

ΤΕΛΙΚΕΣ ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ 
 
 Άρθρο 13: Τροποποίηση του Κανονισμού 
 

1. Το Δημοτικό Συμβούλιο με απόφασή του, που λαμβάνεται με την διαδικασία του άρθρου 6 
παρ. 2 του ν. 2539/97 και με την απόλυτη πλειοψηφία του συνόλου των μελών του, μπορεί να 
μεταβιβάζει στα Τοπικά Συμβούλια και στους Προέδρους και άλλες αρμοδιότητες.  

2. Με την αυτή αυξημένη πλειοψηφία της παραπάνω παραγράφου το Δημοτικό Συμβούλιο 
μπορεί να τροποποιεί τον παρόντα κανονισμό. 

3. Οι αποφάσεις αυτές δημοσιεύονται σε μία τουλάχιστον ημερήσια εφημερίδα της πόλης και 
τοιχοκολλούνται στο δημοτικό κατάστημα. 
 
 Άρθρο 14: Ερμηνεία των διατάξεων 
 
 1. Οτιδήποτε δεν προβλέπεται από τον παρόντα Κανονισμό αντιμετωπίζεται με βάση τις 
σχετικές διατάξεις του νόμου, άλλως με βάση τις γενικές δημοκρατικές αρχές στις οποίες 
στηρίχθηκε η σύνταξή του. 
 2. Η ερμηνεία των διατάξεων του Κανονισμού γίνεται από το Δημοτικό Συμβούλιο. 
 
 Άρθρο 15: Έναρξη ισχύος 
 
 Ο παρών Κανονισμός θα αρχίσει να ισχύει: 
α) για τις αρμοδιότητες που μεταβιβάζονται στα Τοπικά Συμβούλια και στους Προέδρους των από 
τον Νόμο, από την ημέρα εγκατάστασης της νέας Δημοτικής Αρχής ή άλλως από την επομένη της 
ψήφισής-του από το Δημοτικό Συμβούλιο. 
β) για τις λοιπές αρμοδιότητες από την τοιχοκόλληση της παρούσας στο δημοτικό κατάστημα και 
την δημοσίευσή-της σε μία τουλάχιστον ημερήσια εφημερίδα της πόλης. 



 
Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό  86   / 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε το 
πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
 Μ. Γαβρίδης Σ. Παναγιωτίδης 

ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Ε.  Σοφιανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Κόλβατζης Ε. Λευκοπούλου 
 Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΑΡΑΛΑΣ Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Σ. Γεωργιάδης Χ. Μουτσιόπουλος 
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Α.  Κεσίδης   
 Α. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια   26-2-1999 

      Ο  Αναπληρωτής  Δημάρχου  
 
 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΠΟΥΛΑΣΟΥΧΙΔΗΣ 
 

 
  
 


